
  Protokół nr XLVI/06
sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 7 czerwca 2006r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

godz. rozpoczęcia  - 9.00
godz. zakończenia –18.30 

Część I 

Sprawy regulaminowe

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz - otworzyła sesję Rady 
Miejskiej. Powitała radnych oraz zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że w 
sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych 
decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

przybyli na posiedzenie radny Marcin Gruszka i radny Arkadiusz Michalski

Ad. 2. Przyjęcie protokołu.

Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała czy radni mają uwagi do sporządzonych protokołów z XLIV 
i XLV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddała pod głosowanie przyjęcie 
protokołów z XLIV i XLV sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”

przyjęła protokoły z XLIV i XLV sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

na sesję przybył radny Krzysztof Bolisęga i radny Bogusław Frącek

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – Bożena Bejnarowicz wraz z Burmistrzem Miasta – Tomaszem 
Kilińskim uhonorowała listami gratulacyjnymi: 
 Panią Danutę Nowak – Saj – Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2- z okazji odejścia na emeryturę
 Pana Ryszarda Bednarskiego – Dyrektor Gimnazjum nr 2 - z okazji odejścia na emeryturę
 Panią Witoldę Walosczyk – Dyrektor Miejskiej  Biblioteki Publicznej - z okazji  uhonorowana 

przez Prezydenta RP Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski 
 Pan Dariusz Chojecki – Dyrektor MZS nr 1 –  z okazji 60 -lecia szkoły
 Pan Stefan Kobak – z okazji przetarcia  konnego szlaku Sudety – Karpacz
 Pan Mieczysław Chmura – Naczelnik Ochotniczej Straży Pożarnej w Drogosławiu – z okazji 60 

lecia Powstania OSP.
 Pan Marek Nurkiewicz – Prezes OSP w Drogosławiu  - z okazji 60 lecia powstania jednostki
 Straż Miejska – z okazji 15 lecia jednostki.
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Proponowany porządek obrad:
3.  Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 
19 kwietnia do dnia 29 maja 2006r.
przerwa 10 min
4. Prezentacja ARR „Agroreg” S.A. 
- wystąpienie - Prezes ARR „Agroreg” S.A. p. Jerzy Dudzik
-  wystąpienie  -  Członek  Zarządu  ARR  „Agroreg”  S.A.  Kierownik  projektu  „Noworudzki  Park 
Przemysłowy” – p. Daniel Ekiel
- dyskusja
przerwa 10 min

5. Podjęcie uchwał:
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 
b)  zmieniająca Uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
     Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008 
c) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji 
    umowy o dofinansowanie projektu pt. „Poprawa konkurencyjności Broumova i Nowej Rudy – 
    utworzenie bazy danych obiektów i atrakcji turystycznych oraz publikacje promocyjne”
d) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji 
     umowy o dofinansowanie projektu „Nasze Miasto, Nasz Dom” 
przerwa 10 min
e)  w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 
     oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury 
f) w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty wierzytelności pieniężnych 
    Miasta Nowa Ruda, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa oraz  
    wskazania organów do tego uprawnionych 
g) zmieniająca uchwałę Nr 102/XIII/03 w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 
   nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata 
h) w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności    
    gospodarczej 
przerwa 10 min
i)  w sprawie odmowy usunięcia naruszenia 
j) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Mikołaja na prace 
    konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. 
    Kościelnej 11 
k) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Barbary na prace 
    konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane wykonywane w kościele parafialnym w 
    Nowej Rudzie przy ul. Jana Pawła II 
l) w sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 w sprawie utworzenia gminnej jednostki 
   organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie” 
m)w sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 w sprawie nadania Statutu Ośrodka Sportu i 
    Rekreacji w Nowej Rudzie 
przerwa 10 min
6. Oświadczenia Rady Miejskiej w sprawie :
 poparcia uchwały Rady Powiatu dot. utrzymania i zabezpieczenia dostępności do świadczeń 

medycznych dla mieszkańców Gminy Nowa Ruda, Gminy Miejskiej Nowa Ruda, Gminy i Miasta 
Radków. 

 przejęcie wieży na Górze Św. Anny. 
7. Apel Rady Miejskiej w sprawie SP ZOZ – pogotowie ratunkowe. 
8. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 
9. Interpelacje.
10. Zapytania radnych.
11. Sprawy różne.
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 informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej.
 informacje z bieżącej działalności komisji stałych rady.
12. Zakończenie obrad.

Ad.3.  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym od dnia 19 kwietnia do dnia 29 maja 2006r .  (sprawozdanie - zał. nr 2)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  -pytanie  dot.  pkt.  I  „w  zakresie 
gospodarowania  mieniem komunalnym i  ochrony  środowiska” ppkt.  17   -  dokonanie  darowizny 
nieruchomości  przy  ul.  Obozowej  na  rzecz  powiatu  kłodzkiego,  który  jest  to  budynek? Kolejne 
pytanie dot. ppkt. 23 – podwyższenie kapitału w ZWiK  sp. z o.o. prosi o informacje nt. zadłużenia 
ZGKiM względem ZWiK-u.  Pkt.  II  „w zakresie  spraw związanych z  realizacją budżetu miasta” 
ppkt.1- chodzi o nadzór ośrodka w Ściborzu. Czy PCWSBiS  w dalszym ciągu zarządza częścią tych 
nieruchomości?  ppkt.2  czy  przerwa  technologiczna  na  pływalni  w Nowej  Rudzie  –  Słupcu  jest 
planowana czy już odbył się przegląd?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – odnośnie podwyższenia kapitału spółki ZWiK, trzy gminy jako 
właściciele oczyszczalni ścieków i przynależnych kolektorów głównych  wnieśli majątek do spółki i 
dzięki temu Miasto i Gmina Radków stało się nowym wspólnikiem spółki. Zapis ten w sprawozdaniu 
nie ma nic wspólnego z pismem dyrektora ZGKiM. Jeśli chodzi o przerwę technologiczną  to co roku 
taka przerwa się odbywa, związana jest z przeglądem i konserwacją.  Taka przerwa na pływalni już 
się odbyła.

Pani  Marzena  Wolińska  –  przekazanie  nieruchomości  jest  wynikiem  realizacji  uchwały   Rady 
Miejskiej, która wyraziła zgodę na dokonanie takiej darowizny na cele oświatowe. Jest to budynek, 
który przejęliśmy od KWK w ramach zadłużenia. Odnośnie ośrodka w Ściborzu jest to realizacja 
zadania gdzie część nieruchomości była wydzierżawiona spółce CTS  a część została użyczona szkole 
Nie doszło do sprzedaży tego ośrodka mimo ogłoszenia II przetargów i należało się nim zaopiekować 
dlatego powstała umowa dozoru czyli tylko pilnowania tych obiektów przez okres zimowy.

Radny Michał Prokopczak – pytanie dot. pkt.I „w zakresie gospodarowania mieniem komunalnym i  
ochrony środowiska” ppkt.19 dot. zarządzenia Burmistrza o sprzedaży nieruchomości ul. Zagórze 44. 
Czy wydzielamy część gospodarczą a część mieszkalną zostawiamy?

Pani  Marzena  Wolińska  –  sprzedaż  tej  nieruchomości  toczy  się  bardzo  długo,  osoba,  która  tam 
zamieszkuje wystąpiła z wnioskiem  o kupno nieruchomości, jednak nie mogła jej nabyć w całości 
gdyż nigdy nie była dzierżawcą części gospodarczej a sprzedaż całego budynku mogła nastąpić 
tylko  w  drodze  przetargu  za  100%  kwoty.  Dlatego  też  pani  tam  zamieszkująca  nie  była  tym 
zainteresowana. Jeśli chodzi o część gospodarczą to od paru lat stoi i niszczeje, od czasu do czasu 
była zabezpieczana, na dzień dzisiejszy jest to w miarę zrobione. W związku z tym zapadła decyzja 
by zostało to wydzielone i sprzedane.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  pkt.IV  „  w  zakresie  infrastruktury  i  
inwestycji” ppkt.1,2,3 – czy firma Winsan wszystkie te zadania zdoła wykonać w sposób należyty i 
terminowy? Czy inne firmy składały swoje oferty na realizację zadań wspomnianych w pkt. 1,2,3.

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  jeżeli  chodzi  o  ul.  Kłodzką  postępowanie  przetargowe  odbyło  się  w 
zeszłym  roku, na dzień 9 czerwca wyznaczony jest termin odbioru.  Odnośnie dzielnicy Zacisze jest 
to fragment całego projektu realizowanego w ramach dofinansowania z funduszy ZPORR. Zarząd 
Dróg Powiatowych podjął decyzję o przebudowie ul. Nowa Osada, która była przewidywana w   tym 
projekcie do skanalizowania,  zostało rozpisane postępowanie przetargowe.  Postępowanie wygrała 
firma Winsan, termin zakończenia prac ustalony jest na 30 czerwca 2006r. i nie widzę zagrożenia 
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terminowego. Co do remontów cząstkowych na terenie miasta Nowa Ruda  termin obowiązywania 
umowy jest do końca roku i także tutaj zagrożeń terminowych nie ma. Odnośnie ilości złożonych 
ofert w postępowanie były to pojedyncze oferty. 

Radny Piotr Wróbel - pkt.IV „ w zakresie infrastruktury i inwestycji” ppkt.1,2,3 odnośnie remontów 
cząstkowych dróg  do kiedy to  zadanie zostanie  wykonane i  czy wszystko przebiega  zgodnie z 
harmonogramem oraz ze sztuka budowlaną.

Pan Krzysztof Budzyna – termin obowiązywania umowy jest do końca bieżącego roku i żadnych 
zagrożeń  terminowych  nie  ma.  Sukcesywnie  prace  są  przekazywane  protokołami  wprowadzając 
wykonawcę na budowę i przekazując im odpowiednie ulice do realizacji. Do tej pory żaden termin 
przez firmę Winsan nie został przekroczony. Jeżeli chodzi o jakość tych robót to w ocenie inspektora 
nadzoru i komisji, które te prace odbierał nie budziły zastrzeżeń.   

Radny Henryk Zimoch -  pkt.IV „ w zakresie infrastruktury i inwestycji” ppkt. 11 dot. postępowania 
przetargowego na wybór konsultanta  jak długo będzie trwało to postępowanie?

Pan  Krzysztof  Budzyna  –  postępowanie  na  wybór  inżyniera  konsultanta  zostało  rozpoczęte   w 
grudniu ubiegłego roku. Złożenie ofert miało miejsce 28 lutego 2006r. komisja przetargowa wybrała 
ofertę.  Do wyboru  wykonawcy wpłynął protest, w wyniku odrzucenia protestu wykonawca złożył 
odwołanie  do  Urzędu Zamówień Publicznych i  odbyło się  postępowanie arbitrażowe.  Na wyrok 
arbitrów Urząd Miejski złożył skargę do sądu, że nie zgadza się z tym wyrokiem, skarga została 
rozpatrzona  przez  sąd  na  początku  maja  tego  roku   uznając  słuszność  postępowania  Urzędu 
Miejskiego. Po wyroku sądu komisja przetargowa ponownie rozpatrzyła oferty i wybrała w zeszłym 
tygodniu  wykonawcę, obecnie oczekujemy 7 dni czy nie wpłyną protesty.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – pkt. V „ w zakresie rozwoju miasta” ppkt.3  
i 5 - czego dotyczą konsultacje z naczelnikami/kierownikami jednostek  oraz kogo gmina miejska 
zgłosiła do „Dolnośląskiego Klucza Sukcesu”.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -  konsultacje dot. Strategii Rozwoju Miasta Nowa Ruda - został 
opracowany dokument, do którego poszczególni naczelnicy i wydziały wnosiły swoje zastrzeżenia, 
zostaną one uwzględnione bądź nie w dokumencie, który zostanie przedstawiony Radzie Miejskiej. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  kiedy  ten  dokument  może  zostać 
przedstawiony?

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  w  czerwcu  trafi  do  Komisji  Rady  Miejskiej.   Do 
„Dolnośląskiego Klucza Sukcesu” gmina zgłaszała Miejska Bibliotekę Publiczna i firmę „Matplast”.

Radny Zbigniew Grochowski – pkt.IV „ w zakresie infrastruktury i inwestycji” ppkt.4 – jak długo to 
będzie trwało, kiedy rozpoczęte będą prace? 

Pan Krzysztof Budzyna – postępowanie przetargowe rozpisane w styczniu tego roku nie przyniosło 
wyboru wykonawców gdyż żadna oferta nie wpłynęła do Urzędu, drugie postępowanie, które odbyło 
się w marcu wyłoniło  wykonawcę a wpłynęła tylko jedna oferta.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – czy są jakieś ruchy, działania ze strony 
WSSE „Invest – Park”.

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  takiej  informacji  nie  posiada.  Obecnie  „Invest  –  Park” 
oczekuje  na  akceptację  aneksu  dot.  porozumienia  budowy  infrastruktury  technicznej  w  Nowej 
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Rudzie. Jeżeli nastąpi podpisanie aneksu przez Agencję Rozwoju Przemysłu to „Invest – Park” po 
uchwale  Zgromadzenia  Wspólników  będzie  mógł  przystąpić  do  realizacji  harmonogramu zadań 
inwestycyjnych, polegających na budowanie infrastruktury technicznej w podstrefie noworudzkiej. 

Rada Miejska  głosami 17 „za” przy 2 „wstrzymującym się od głosowania”: 
przyjęła  Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  realizacji  uchwał  oraz  prac  w  okresie 
międzysesyjnym  od dnia  19 kwietnia do dnia 29 maja 2006r.

przerwa 
po przerwie

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  przedstawiła   zgromadzonym  nowo 
wybrany zarząd Klubu Federacji Konsumentów p. Danutę Łącz – Prezesa i p. Bożenę Awrycewicz – 
Wiceprezes.

Ad.4.Prezentacja ARR „Agroreg” S.A. 
 wystąpienie - Prezes ARR „Agroreg” S.A. p. Jerzy Dudzik

Pan Jerzy Dudzik – 1991r.  została powołana spółka pn.  ARR „Agroreg” S.A.  w Nowej Rudzie, 
zadaniem spółki było uczestniczenie w procesach restrukturyzacji, rozwoju regionalnego oraz nauką 
związaną z wykorzystywaniem środków pomocowych czy wsparcia z udziałem Unii Europejskiej. 
Kapitał założycielski spółki w 1991r. wynosił 459tys. a na dzień dzisiejszy wynosi 8.100.000,-zł. 
wartość całego majątku spółki jest rzędu 10mln.zł.  Powyższe informacje pokazują, że spółka cały 
czas się rozwija. Spółka zajmuje się przede wszystkim działalnością w sferze usług informacyjnych, 
doradczych, szkoleniowych, wsparcia finansowego oraz zarządzania i  obsługi inwestycji.   Dzięki 
temu mamy w Nowej Rudzie instytucję, która posiada zdolność pozyskiwania pieniędzy „unijnych”. 
Jednym  z  działań  widocznych  w  całej  Polsce  jest  pozyskanie  dotacji  w  ramach  działań  1,3 
sektorowego programu operacyjnego na projekt NPP w kw. 35 mln.zł. Niezależnie od tego mamy 
jeszcze inne projekty, na które też pozyskujemy środki dotacyjne. Drugim ważnym projektem, który 
jest realizowany jeśli chodzi o dotacje jest Dolnośląski Regionalny Fundusz Pożyczkowy o wartości 
kapitału 11mln.zł – jest to oferta dla przedsiębiorców. Pozyskujemy dotacje na punkt konsultacyjny. 
Koncentrujemy się głównie na Nowej Rudzie ale nasze działanie idzie również w kierunku  całego 
kraju.  Działalność doradcza skierowana jest  do osób bezrobotnych poszukujących pracy oraz dla 
osób,  które  chcą  uruchomić  własna  działalność  gospodarczą.  Dysponujemy  dokumentacją  na 
utworzenie  ok.  300  miejsc  pracy.  Agroreg  był  głównym  wykonawcą  budynków  Towarzystwa 
Budownictwa  Społecznego.  Niepodważalnym  sukcesem  jest  projekt  Noworudzkiego  Parku 
Przemysłowego zadanie, które w sposób skuteczny wylobbowało wizerunek miasta Nowej Rudy i 
dało wymierne korzyści w postaci pieniędzy unijnych a także rewitalizację majątku po kopalni węgla 
kamiennego. W ramach tego projektu zostało podpisane porozumienie pomiędzy ARR „Agroreg” a 
WSSE „Invest – Park”    w ramach, którego NPP działa też w strukturze strefy ekonomicznej. Zależy 
nam, aby pielęgnować na zewnątrz pozytywny wizerunek Nowej Rudy bo nikt nie przyjedzie do 
miasta, które jest skłócone, które swoim działaniem nie potrafi przekonać inwestora, że jego interes 
jest tutaj bezpieczny.  Nauczmy się ze sobą rozmawiać i załatwiać własne sprawy u siebie a nie na 
zewnątrz. Jeżeli w tej całej fali krytyki, którą obserwuje nie ma własnych propozycji działania, które 
coś pokazuje , że ja też potrafię to zrobić  oprócz krytykować to nie jest dobre działanie. Oczywiście 
krytyka  jest  niezbędna,  ale  stoimy nad  szansą  gdzie  miasto  w sposób  udokumentowany  jest  w 
czołówce  w  Polsce  w  zdolności  pozyskiwania  środków  dotacyjnych  i  takie  informacje 
uwiarygodniają miasto na zewnątrz. Jeżeli chodzi o sprawę „Agroregu” to nie jest kwestia personalna 
chociaż bez ludzi, ich wiedzy i umiejętności  tego się nie da zrobić, cała współpraca między miastem 
a spółka polega w dużej mierze na uczeniu się organizacji projektu by obronić kwotę dotacji, która 
jest do pozyskania. Nie możemy dopuszczać do tego aby w sposób bezwiedny bez naszego udziału 
ktoś  nas  oceniał   a  te  oceny by skutkowały na  wizerunek miasta  i  powodowały zagrożenia  dla 
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realizacji uruchomionych działań. A obecnie mamy z czymś takim doczynienia odnośnie NPP.    

 wystąpienie  -  Członek Zarządu ARR „Agroreg” S.A.  Kierownik projektu  „Noworudzki 
Park Przemysłowy” – p. Daniel Ekiel

Pan Daniel Ekiel – przedstawił projekt Noworudzkiego Parku Przemysłowego zgodnie z materiałami 
stanowiącymi załącznik nr 3 do protokołu.

 dyskusja

Radny Zbigniew Grochowski – Komisja Gospodarcza raz na kwartał zapraszała na swoje posiedzenia 
pana  prezesa  i  byliśmy  na  bieżąco  zapoznawani  z  problemami  jakie  panowie  napotykają  przy 
realizacji  NPP.  Przedstawiciele  Komisji  Gospodarczej  i  Komisji  Spraw  Społecznych  odwiedzili 
tereny  realizacji  NPP,  osobiście  byłem mile  zaskoczony  tym co  zobaczyłem,  przepiękne  tereny, 
przygotowane pod budowę hali produkcyjnej wszystko jest realizowane zgodnie z harmonogramem.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  dwukrotnie  wspomniał  pan  w  swoim 
wystąpieniu  o  zagrożeniach  o  klimacie,  który  ludzie  próbują  tworzyć  wokół  funkcjonowania 
„Agroregu” czy też NPP.  Jakie są to zagrożenia czym może to być spowodowane.

Pan Jerzy Dudzik -  otrzymałem swego czasu pismo od akcjonariusza strategicznego tj. od Agencji 
Rozwoju Przemysłu, które pani przewodniczącej przekazałem do wiadomości. Pismo zawiera dużo 
ogólności  jednak jest dowodem działania, że o spółce i jej sprawach rozmawia się na zewnątrz bez 
naszej  wiedzy i  bez naszego udziału.   W tym zakresie  dobrze byłoby widziane,  aby rada zajęła 
stanowisko. Trudno mi ocenić skutki i co jest przedmiotem tych działań, ale pierwszym zagrożeniem 
może być cofnięcie finansowania przez bank  gdyż bank nie będzie finansował kredytu dla partnera, 
który nie jest wiarygodny.  Kolejna sprawa to brak czytelnych intencji  i nie załatwianie sprawy na 
poziomie lokalnym a na tym cierpi wizerunek miasta. Następną sprawa to są ludzie, został włożony 
pewien  wkład,  aby  przygotować  ludzi  do  wytycznych  UE  przy  organizacji  różnego  rodzaju 
projektów. Teraz ten co to inicjuje pokazuje właścicielom, że ma lepszą propozycję. Nie ma ludzi nie 
zastąpionych ale musi być to przedmiotem otwartej dyskusji i racjonalnej decyzji. 

Radny Krzysztof Bolisęga – jeżeli chodzi o NPP to rozpoczął się proces inwestycyjny i sądzę, że 
przebiega on prawidłowo a my jako rada powinniśmy bronić tych inwestycji i  je wspierać. Dlatego 
moja propozycja to wystąpienie do parlamentarzystów ziemi kłodzkiej, aby promowali i wspierali tą 
naszą inwestycję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – rozumiem, że rada powinna w przerwie 
przygotować stanowisko.

Radny Krzysztof Bolisęga –  możemy w przerwie bądź na kolejna sesję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – czy w stanowisku oczekuje pan wsparcia 
działań, NPP i „Agroregu”  przez osoby parlamentarzystów.

Radny Krzysztof Bolisęga – chciałbym przypomnieć, że zaraz po wyborach parlamentarzyści ziemi 
kłodzkiej podpisali wspólne porozumienie odnośnie promocji całej ziemi kłodzkiej i noworudzkiej i 
warto byłoby im przypomnieć o tym. 
 
Radny Michał Prokopczak -   ile spółka na dzień dzisiejszy zatrudnia pracowników fizycznych i 
umysłowych. 
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Pan Jerzy Dudzik – średnie zatrudnienie  za 2005r.  to  13 osób  w tym dwie osoby zajmują  się 
sprawami administracyjnymi. 

Radny Michał Prokopczak – czy Gmina Radków korzystała z ofert „Agroregu”?

Pan Jerzy Dudzik – prowadzimy działalność informacyjną, wspieramy Centrum Informacyjne   w 
Radkowie, promujemy to centrum w informatorze  „Życie Gospodarcze”. Burmistrz Radkowa ma 
dowody wsparcia ze strony spółki  nie tylko ze strony działalności operacyjnej na terenie gminy ale 
również w pozyskiwaniu środków ze ZPORR. 

Radny Michał Prokopczak -  zgodnie z opracowaniem pisze pan, że przekazano łącznie 285 podań. 
Jakie są to przedsiębiorstwa?

Pan  Jerzy  Dudzik  –  wydaliśmy  dodatek   „Noworudzki  serwis  pracy”w  którym  dwukrotnie  w 
nakładzie po 2000 szt.  wypuściliśmy informacje jakie jest zapotrzebowanie na pracę.  

Radny Michał Prokopczak – czy chcąc zaciągnąć kredyt trzeba mieć przeszkolenie?  Spotkałem,się z 
takim zdarzenie, że osoba chciała zaciągnąć kredyt a państwo żeście jej odmówili z tego względu, że 
nie podjęła szkolenia u państwa. Poszła do innego banku i ten kredyt uzyskała. 

Pan Jerzy Dudzik – ta forma pytania wskazuje na niezrozumienie i pewną formę niewiedzy istoty 
sprawy.  Po  pierwsze  „Agroreg”  nie  udziela  kredytów  tylko  prowadzi  działalność  pożyczkową. 
Wytyczne  prowadzonego  programu pożyczkowego  wymagają   przeprowadzenia  szkolenia,  gdzie 
najpierw   przekazuje się wiedzę nt.  co to jest biznes plan i prowadzenie działalności gospodarczej, a 
później te przeszkolone osoby opracowują biznes plan, który jest oceniany  i pozytywną bądź nie 
decyzję w tym zakresie podejmuje Dolnośląski Urząd Wojewódzki w siedzibą w Wałbrzychu. Udział 
„Agroregu”  jest  techniczno-operacyjny.  Nikomu  nie  odmówiliśmy  udziału  w  szkoleniu  wręcz 
przeciwnie mamy problemy z naborem.      

Radny Michał Prokopczak – ostatnie pytanie dot. generalnego wykonawstwa, jak rozumiem spółka 
wygrała przetarg , do dzisiaj budynek socjalny nie został w pełni zagospodarowany.

Pan Jerzy  Dudzik  –  „ja  nie  jestem adresatem tego pytanie.  Myśmy wykonali  prace  zgodnie  ze 
specyfikacją  i  jej  zakresem, jeżeli  macie państwo jakiekolwiek wątpliwości to są to pytania do 
inwestora”.  
  
Radny Dariusz Kupczyk – czy do tej pory parlamentarzyści obecnej kadencji podjęli jakiekolwiek 
działania  wspierające projekt NPP ?

Pan Jerzy Dudzik –  jest pewna grupa parlamentarzystów, która po mimo naszych zaproszeń nie 
przyjęła tego zaproszenia i nie było rozmowy na ten temat, ale jest także grupa parlamentarzystów, 
którzy są zorientowani  co do istoty problemu NPP, i  pozytywnie lobbują projekt NPP na zewnątrz. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – kiedy Gmina Miejska Nowa Ruda będzie 
największym udziałowcem  ARR „Agroreg” S.A. w Nowej Rudzie. 

Pan Jerzy Dudzik – jesteśmy w trakcie rejestrowanie w KRS podwyższenia kapitału serii I, obecnie 
sprawa jest już u sędziego rejestrowego w KRS we Wrocławiu. Jeżeli nie będzie przeszkód to na 
pewno w miesiącu czerwcu  powinna się odbyć rejestracja tego kapitału.

Radny Bogusław Frącek - mam prośbę do prezesa gdyż parlamentarzyści są osobami publicznymi i 
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sądzę, że wymienienie ich nazwisk nie będzie godziło w ich dobro. My jako radni chcielibyśmy mieć 
jasną sytuację i wiedzieć którzy to parlamentarzyści wspierają  inicjatywą NPP, a którzy nie. 

Pan Jerzy Dudzik – ja optowałby o to co zaproponował radny Krzysztof Bolisęga gdyż mi jest bardzo 
trudni  dokonać takiej  oceny bo nie  jestem świadkiem tych rozmów i  mogę w ten sposób przez 
przypadek  kogoś  pomówić  lub  umniejszyć  jego  rolę.  Dlatego  nawiązując  do  deklaracji,  którą 
parlamentarzyści podpisali o promocji ziemi kłodzkiej należy doprowadzić do spotkania z udziałem 
tych osób by wypowiedzieli się przed państwem w jaki sposób realizują te ustalenia.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  jaka  jest  współpraca  z  SRK   i  z 
dostarczaniem ciepła, czy doszło do jakiegoś porozumienia. 

Pan Jerzy Dudzik – współpraca ze spółką SRK ma dwa oblicza. Jeżeli chodzi o część tzw. operacyjną 
to mamy osoby wskazane do współpracy i tutaj nie notujemy czegoś takiego co miałoby miano skarg. 
Nieszczęściem jednak jest to, że spółka ta jest niewolnikiem procedur i różnych dziwnych dla nas 
decyzji gdzie sprawy drobiazgowe załatwia się prze iks tygodni czy miesięcy i myślę, że powinno to 
być przedmiotem jakiegoś stanowiska lub przedmiotem rozmowy z prezesem SRK. Ten stan rzeczy 
jest jednym z powodów  opóźnienia realizacji  projektu NPP. Najpoważniejszy problem to  biegnąca 
linia zasilania spółki „Ciepłownictwo”  przez obszar Parku Przemysłowego, jest mi trudni zajmować 
konkretne stanowisko  gdyż nie jesteśmy właścicielem  całego majątku i nie mam upoważnień do 
zajmowania stanowisk skutecznie prawnych. Wszystkie nasza działania są jakby wirtualne i maja 
charakter  profilaktyczny  i  pokazują,  że  taki  problem  występuje.  Przebieg  obecnych  linii 
„Ciepłownictwa”  koliduje  a  wręcz  uniemożliwia   realizację  projektu  NPP  w sposób przez  nas 
zakładany.   Po  mimo  wielokrotnych  rozmów  przeprowadzanych  z  przedstawicielami  spółki 
„Ciepłownictwo”  na polu walki został „Agroreg” i spółka SRK. Spółka „Ciepłownictwo” jest spółką 
prywatną i my tam nie możemy wydać ani jednej złotówki. Szukając rozwiązania w wyniku prac 
wyburzeniowych, które w tym roku zostaną wykonane przez spółkę SRK i naszych prac związanych 
z  szukaniem sposobów zagospodarowania budynku łaźni, opracowaliśmy optymalną trasę i sposób 
rozwiązania problemu zasilania, który będzie rozwiązaniem doraźnym. Spółka „Ciepłownictwo” nie 
skorzystała  z  szansy,  że  my  w  jakimś  stopniu  możemy  partycypować   w  pewnych  robotach 
związanych  z   nowym  ułożeniem  trasy  magistrali  ciepłowniczej  a  mogła  w  tym  zakresie 
zainwestować w rury, być właścicielem tych rur i nie byłoby dodatkowych problemów.  Poprosił by 
Rada  Miejska wypracowała podjęła stanowisko w dniu dzisiejszym  gdyż pomoże to spółce. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – w przerwie postara się przygotować projekt 
stanowiska i przedstawi radzie do akceptacji. Podziękowała za przybycie zaproszonym gościom.

przerwa 
po przerwie

Ad. 5. Podjęcie uchwał

a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  przedstawiła  Pana  Franciszka  Jarosza 
Kierownika ds. inwestycji w Zakładzie  Gazowniczym w Wałbrzychu i Pana Wojciecha Pankiewicza 
Zastępcę Dyrektora DZDW Wrocław ds. zarządzania drogami i mostami. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – chciałbym, aby temat związany z obecnością naszych gości tj. 
modernizacja ul. Piastów i Przechodniej, która  jest wprowadzona jako zmiana w budżecie miasta  w 
załączniku dot. Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska oraz w kolejnym projekcie uchwały tj. w 
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Wieloletnim Planie  Inwestycyjnym  abyśmy teraz mogli  o  tym porozmawiać.  Jeśli  chodzi  o  ul. 
Piastów to  problemy na  tej  ulicy  są  od  wielu  lat,  związane  są  one  ze  stanem sieci  kanalizacji 
deszczowej i sanitarnej, brakiem sieci gazowej a także z obecnym stanem nawierzchni chodników i 
ten problem dot. również ul. Przechodniej. Pojawiły się w tym roku znaczne środki jeżeli chodzi o 
Gminny Fundusz Ochrony Środowiska a Zakład Gazowniczy planował  realizację inwestycji w ul. 
Piastów i Przechodniej  polegającej na budowie sieci gazociągowej dlatego zaproponowałem państwu 
ta zmianę, która daje możliwość realizacji kompleksowej modernizacji ul.  Piastów i Przechodniej 
poprzez  budowę  sieci  sanitarnej,  deszczowej  i  gazowej,  wodociągu  i  odbudowę  nawierzchni. 
Zgodnie  z  warunkami  jakie  Zakład  Gazowniczy  otrzymał  od  DZDW biorąc  pod  uwagę  liczne 
przejścia i chodnika na ul. Piastów zobowiązany został do odbudowy nawierzchni chodników i jezdni 
w  całości.  Sytuacja  ta  spowodowała  niemożliwość  realizacji  tej  inwestycji   ze  strony  Zakładu 
Gazowniczego a z uwagi na to, że problem nie dotyczy tylko sieci gazowej ale również inwestycji, 
które  miasto  powinno  wykonać  uznałem,  że  wspólna  realizacja  budowy  sieci  podziemnych  i 
odbudowa nawierzchni jezdni i chodników rozwiąże problemy, z którymi dzisiaj się borykamy.  Od 
ponad dwóch lat rozmawialiśmy z przedsiębiorcami, kupcami z ul. Piastów, którzy niejednokrotnie 
podnosili kwestię konieczności zmiany wizerunku tej ulicy poprzez wymianę w pierwszej kolejności 
wszelkich znajdujących się tam sieci. 

Pan  Franciszek  Jarosz  –  mamy  wykonany  projekt  dot.  budowy  gazociągu  ul.  Piatów,  Plac 
Grunwaldzki,   ul.  Przechodnia,  ul.  Zaułek  i  ul.  Prosta  i  praktycznie  mamy  pierwszy  etap 
inwestowania  za  sobą.  Otrzymaliśmy  od  DZDW  takie  warunki  odbudowy  nawierzchni,  które 
podrażają  nam koszty  a  różnica  w kosztach  jest  pięciokrotna.  Dlatego przy  takich  kosztach  nie 
jesteśmy w stanie sami tego gazociągu wykonać.  

Pan Wojciech Pankiewicz –  na 2640 km dróg dwa lata temu przeznaczone były środki w  wysokości 
50 mln. zł a w przeciągu ostatnich trzech lat zostały one potrojone i wynoszą w naszym obecnym 
budżecie 144 mln. zł. pozwala na wykonanie 32 km kompleksowej modernizacji nowych dróg. Jak 
można policzyć to wchodzimy z tymi środkami na jedna drogę raz na 70 lat. Środki musiałyby być co 
najmniej czterokrotnie większe by remontować jedną drogę raz na 15 lat.  Na rzecz Nowej Rudy 
Dolnośląski Zarząd Dróg Wojewódzkich podjął się dużego przedsięwzięcia a mianowicie budowy 
obwodnicy Nowej Rudy o długości prawie 7 km. Do końca października zostanie zrealizowany I etap 
długości  ok. 700m, skomunikuje to kawałek ul. Jasnej w kierunku na Dzierżoniów, kolejny etap dł. 
3km   co  skomunikuje  wyjazd  na  Jugów  dzięki  czemu  samochody  będą  omijały  Nową  Rudę. 
Zakończenie przewidywane jest na 2008r. Etap III skutecznie zablokowała  jedną z właścicielek , 
musimy od nowa projektować i dlatego termin realizacji przesunął się na rok 2010. Należy wspólnie 
podjąć decyzję co do skomunikowania drogi 385 tj. wylot na Tłumaczów  bo do póki tego ruchu nie 
wyprowadzimy to ul. Cmentarna , Piastów i Przechodnia nadal będą drogami wojewódzkimi i będą 
dla Nowej Rudy uciążliwe. Podjęliśmy z Panem Burmistrzem taką inicjatywę i będziemy w tym roku 
robić takie dwa porozumienia. Pierwsze porozumienie dot. budowy skrzyżowania ul. Kłodzkiej z ul. 
Radkowską   gdzie  jest  opracowana  dokumentacja  i  w  tej  chwili  domawiamy  szczegóły  tego 
porozumienia. Drugie porozumienie będzie tzw. umowa utrzymaniowa dot. utrzymywania porządku 
na drogach wojewódzkich  gdzie DZDW przekaże na ich utrzymanie środki. Przeszkodą  jest  opinia 
skarbnika Sejmiku Województwa Dolnośląskiego, że takie umowy powinny być zawierane nie przez 
dyrektora DZDW lecz przez zarząd sejmiku  i jest to temat rozpatrywany przez prawników.  

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – odnośnie drogi 385 w obecnym planie zagospodarowywania 
przestrzennego dla dzielnicy centrum będzie umieszczona obwodnica dla drogi 385. Jeżeli po naszym 
wniosku Sejmik Województwa Dolnośląskiego wprowadziłby to zadanie  do realizacji na lata 2007 – 
2013 i  zadanie uzyskałoby dofinansowanie  i akceptacje w przyszłości  i doszłoby do jego realizacji 
to  najprawdopodobniej  ul.  Cmentarna,  Piastów,  Przechodnia   mogą  stać  się  drogami gminnymi. 
Dlatego modernizacja ul. Piastów i Przechodniej tak czy inaczej będzie czekać miasto. Mamy na sali 
przedstawiciela kupców noworudzkich, którzy zwrócili się z pismem  o modernizację ul. Piastów.
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –   powitała  Pana  Czesława  Białego 
przedstawiciela noworudzkich kupców. 

Radny Piotr Wróbel – czy zarząd DZDW na drodze 381 planuje w tym roku dokonać remontów 
cząstkowych i poprawić nawierzchnię, która miejscami jest nieprzejezdna. Czy w planie jest również 
wymiana całych odcinków drogi gdzie położenie kolejnej łaty jest bezcelowe. 

Pan Wojciech Pankiewicz – przewidujemy remonty i już mamy rozstrzygnięty przetarg. Zatwierdzony 
został  wybór wykonawcy, który po podpisaniu umowy przystąpi do remontów cząstkowych a na 
odcinkach gdzie ekonomicznie  nie uzasadnione jest  przeprowadzenie remontów cząstkowych w 
takim przypadku  fragmentarycznie  robi  się  tzw.  nakładkę.  Mamy takie  odcinki  wytypowane  na 
drodze 381.  

Radny Michał Prokopczak -  nic pan nie powiedział nt. ul. Piastów dlatego odbieram to tak jakby 
miasto  miało  być  pełnym  inwestorem.  Skoro  ul.  Piastów  jest  drogą  wojewódzką  to  pełnym 
inwestorem  powinien  być  DZDW   a  miasto  tylko  w  części  powinno  dołożyć  się  do  tego 
przedsięwzięcia. Chciałbym wiedzieć jakie koszty ponosiłoby DZDW w tej inwestycji. 

Pan Wojciech Pankiewicz – uważam, że ogromną inwestycją na rzecz Nowej Rudy jest  budowa 
obwodnicy, która kosztuje 75 mln. zł  z czego 40mln. finansowana jest  z funduszy Województwa 
Dolnośląskiego. Dlatego udział 1,5mln. złotych może być pokryty ze środków miejskich. 

Radny Henryk Zimoch – czy droga 381 od ronda w kierunku ul.  Sokola nadal pozostanie drogą 
wojewódzką, czy zostanie wchłonięta przez powiat bądź przez miasto? Skrzyżowanie ul. Świdnickiej 
z ul. Sokola czy remont jest już tam zakończony? Kolejna sprawa to studzienki  od skrzyżowania ul. 
Świdnickiej i ul. Sokola w kierunku Nowej Rudy, które zostały  zalane asfaltem  dzięki czemu nie ma 
odwodnienia na tym odcinku drogi.  Zwracałem się w tej  sprawie do Przewodniczącego Sejmiku 
Dolnośląskiego p. Stanisława Jurkiewicza obiecał mi w tej sprawie pomóc ale sprawa  jakoś nie może 
się przebić.

Pan Wojciech Pankiewicz –  jeżeli chodzi o studzienki ściekowe to temat został mi przedstawiony 
przez panią burmistrz ja tego tematu nie znałem ale obiecuję, że zajmiemy się tym aby te studzienki 
udrożnić.   Po roku 2010 możemy rozmawiać o wyłączeniu ul. Niepodległości, Kopernika i części ul. 
Piłsudskiego  do wylotu z ul. Przechodnią. 

Radny Jarosław Wióra – z pana wypowiedzi wnioskuję,  że udział  w finansowaniu inwestycji  ul. 
Piastów ze strony DZDW jest „0”.

Pan Wojciech Pankiewicz – udział DZDW był na zasadzie koordynatora czyli właściciela. 

Radny Jarosław Wióra -  co roku nasze miasto wydaje środki na sprzątanie ulic i chodników będące 
pod zarządem DZDW czy te wydatkowane przez nas środki będą kiedykolwiek zwrócone? Czy jest w 
planach DZDW sprzątanie tych ulic? Kolejna rzecz to chodniki wzdłuż drogi 381 chodzi o odcinek ul. 
Kombatantów do Domu Wypoczynkowego główny trakt w Słupcu a chodnik jest w ruinie. 

Pan Wojciech Pankiewicz – jesteśmy z burmistrzem na etapie podpisania porozumienia tzw. umowy 
utrzymaniowej dróg i chodników leżących na terenie Nowej Rudy a będących w zarządzie DZDW 
takie  porozumienia  funkcjonują  już  w  innych  miastach.  Miasto  przejmuje  obowiązki  letniego  i 
zimowego utrzymania   chodników i dróg  za odpłatnością ze strony DZDW. Takie porozumienie 
będzie  gotowe w przeciągu miesiąca.  Jednak nie  ma możliwości  zwrotu wcześniej  poniesionych 
nakładów związanych z utrzymaniem dróg i chodników będących w zarządzie DZDW. 
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Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – chciałem dodać, że chodniki które w ramach porozumienia 
chcielibyśmy realizować to także chodnik od ul. Kombatantów wzdłuż ul. Kłodzkiej i chodnik przy 
ul. Niepodległości od ul. Jasnej w stronę centrum. 

Radny Henryk Zimoch – chciałem powrócić do skrzyżowania ul. Świdnickiej i ul. Sokola czy remont 
tego odcina został zakończony?

Radny Michał Prokopczak – obwodnica to inwestycja strategiczna i my jako miasto to wspieraliśmy. 
My wam coś robimy to wy nam też powinniście coś zrobić. Uważam takie rozumowanie za błędne bo 
jeżeli ten nieszczęsny most się zapadnie to wtedy nastąpi ten sam problem jaki miał miejsce ostatnio 
gdy obsunęło się pobocze. 

Pan Wojciech Pankiewicz – w odpowiedzi dla radnego Zimocha to takie remonty będą prowadzone. 
DZDW nie widzi potrzeby inwestowania w ul. Przechodnią i ul. Piastów.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  czy  w  tym  roku  zostanie  zrobione 
skrzyżowanie ul. Świdnicka z ul. Sokola?

Pan Wojciech Pankiewicz –  tak zostanie to naprawione w ramach remontów cząstkowych.

Radny Bogusław Frącek – pani burmistrz wielokrotnie podkreślała, że skrzyżowanie ul. Świdnicka ul. 
Sokola  będzie wykonywane w całości jako remont. 

Pani Marzena Wolińska – rozmowy, które wraz z burmistrzem prowadziliśmy nie były prowadzone z 
dyr. Pankiewiczem tylko z dyr. p. Stefunko  i kierownikiem Sroką dlatego, że w DZDW są pewne 
podziały na zadania i kompetencje. Za bieżące utrzymanie dróg jest odpowiedzialny dyr. Stefunko. 
który podczas rozmów potwierdzał,  że jest  taki  przetarg przygotowany i  leży na jego biurku do 
podpisu.  I  zgodnie  z  wypowiedzią  radnego  miała  to  być  przebudowa  kompleksowa  wraz  z 
odwodnieniem   i odbudową warstwy podbudowy drogi i takie deklaracje dyr. Stefunko składał. Było 
to poniekąd uzależnione od przyznania większych środków przez Sejmik Województwa i  z tych 
dodatkowych środków nastąpi przebudowa tego skrzyżowania. 

Radny  Dariusz  Kupczyk  –  czy  są  jakieś  przewidywane  terminy  przebudowy  skrzyżowania  ul. 
Kłodzkiej z Radkowską? 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – to zadanie chcemy zrealizować w ramach porozumienia z 
DZDW i Zarządem Dróg Powiatowych i być może przy udziale kopalni w tym układzie, że to miasto 
będzie odgrywać wiodącą rolę przygotowując projekt i aplikację do nowego programu  
operacyjnego dla województwa na lata 2007 – 2013, jako projekt który zostanie złożony w roku 2007 
z realizacją w latach 2007 – 2008. Uczestnictwo pozostałych stron porozumienia w udziale  własnym 
w tym projekcie czyli w tej kwocie  25 bądź 15%  po równo. 

Radny Marcin Gruszka -  pytanie odnośnie III odcina obwodnicy, istnieje możliwość, że w ogóle nie 
zostanie on oddany do użytku. Czy w związku z tym przewidujecie remont  nawierzchni istniejącej 
już drogi ul. Świdnickiej, która mogła by posłużyć jako  część przyszłej obwodnicy. Chodzi mi o 
odcinek  od początku Nowej Rudy do skrzyżowania na Jugów. 

Pan Wojciech Pankiewicz –  zakładamy jednak, że uda się zrealizować III etap obwodnicy po mimo 
obecnych przeszkód i przeniesiemy go do planów na rok 2013 z realizacją do końca 2010r. Jeżeli 
pojawiłyby się  inne przyczyny nie  pozwalające na realizacje  to trudno jest  powiedzieć w jakim 
stopniu ul. Świdnicka zostanie zdegradowana. 
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Radny Mikołaj Puch – czy zgodnie z prawem gmina może inwestować w drogi, które są w zarządzie 
DZDW, czy to będzie jednostronna zgodna na przekazanie tych środków  a w zamian za to będą ujęte 
jakieś inne warianty na podstawie, których DZDW będzie musiały wykonać jakieś prace. 

Pan Wojciech Pankiewicz – takie porozumienia mogą być realizowane na dwa sposoby po pierwsze, 
że bezpośrednio zarząd województwa  wchodzi w takie porozumienie z gminą a może być też tak 
skonstruowane porozumienie,  że gmina porozumie się  z marszałkiem województwa i  marszałek 
udziela na rzecz gminy pomocy finansowej. Jednak taka konstrukcja jest zarezerwowana dla dużych 
przedsięwzięć. My raczej optujemy co do porozumienia gmina - DZDW, na realizację tej umowy 
utrzymaniowej   za odpłatnością DZDW oraz druga umowa dot.  modernizacji   skrzyżowania ul. 
Kłodzkiej z Radkowską .

Radny Mikołaj Puch – czy istnieje dokumentacja techniczna odnośnie prac, które mają być wykonane 
na ul. Piastów.  

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – jest to rozpoczęcie zadania inwestycyjnego a zaczynać ono się 
będzie od przygotowania dokumentacji technicznej a dopiero później wykonawstwo.

Radny Mikołaj Puch – w jakim okresie ta dokumentacja zostanie wykonana.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – będzie to zależało od wartości zamówienia ale nie powinno to 
przekroczyć 60tys. euro więc krótki przetarg. Czas wykonania  być może dwa miesiące i zależne to 
będzie od skuteczności przeprowadzenia procedur. 

Radny  Mikołaj  Puch  –  do  czego  zmierzam.  Już  wcześnie  w  „Info”  ukazała  się  informacja,  że 
burmistrz ma rewelacyjny pomysł a rada ma wydać decyzje czy będziemy naprawiać i robić jak pan 
uważa modernizować ul.  Piastów. Uważam, że takie działania są nie w porządku w stosunku do 
radnych  bo  jest  to  stawianie  radnych  pod  ścianą.  Cała  ta  inwestycja  nie  ma  szans  realizacji 
przynajmniej  przez co najmniej 12-14 miesięcy tak, że kadencja rady się skończy i pana burmistrza 
podejrzewam również.  Mamy przykład inwestycji,  która  ma już trwać w Drogosławiu  gdzie  w 
grudniu był ogłoszony przetarg  na inżyniera nadzoru prac i do dnia dzisiejszego z tego co wiemy nie 
jest wyłoniony, czyli mamy już 6 miesięcy. Uważam, że założenie, że będzie to trwać 2 miesiące  to 
jest  za krótki okres czasu na taką inwestycję bo będzie to w granicach 4-5 miesięcy plus okres spraw 
związanych z wykonaniem prac to następne 8 miesięcy. Czyli ta inwestycja moim zdaniem mogłaby 
rozpocząć się w przyszłym roku. W WPI mamy szereg inwestycji, które nie są wykonywane a mamy 
na nie dokumentacje  i środki. Pomysł ul. Piastów  wszyscy powiedzą, że jest rewelacyjny bo to 
główna ulica i powinniśmy to wykonać, ale  nie wiem czy jest to odpowiedni czas i czy taki pośpiech 
jest wskazany, mam bardzo dużo wątpliwości a te wątpliwości popgłebiły o to co się ukazało w 
„Info” uważam, że są uzasadnione.  Teraz gdy otrzymaliśmy środki bardzo duże nie umiemy zadbać o 
te małe sprawy, które dotyczą wszystkich mieszkańców to nie myślimy o tym. Podsumowując  przez 
półtora miesiąca  główna droga była nie przejezdna dlaczego tam nagle nie znalazły się środki, aby 
wspomóc podpisać  porozumienie  i  dokonać naprawy w ciągu dwóch trzech,  tygodni.  Dlaczego 
wtedy nie było takiej inwencji ze strony pana burmistrz i pani burmistrz. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – ja prosiłbym jedynie o nie wprowadzanie w błąd  pozostałych 
radnych i sądowania terminów realizacji zadania. Przetarg jest procedurą zgodną z ustawą i może 
przebiegać w bardzo różny sposób, bardzo duże zadanie jakim jest realizacja kanalizacji,  o której pan 
mówił, przetarg został ogłoszony pod koniec kwietnia  a w ubiegły poniedziałek były złożone oferty i 
prawdopodobnie procedura będzie zakończona podpisaniem umowy. Czy to zadania ma szansę zostać 
zakończone do końca tego roku czy też  w jakimś tam okresie przyszłego roku to jest inna sprawa i 
będzie zależała od tej procedury. Kolejna rzecz to wprowadzanie w błąd odnośnie awarii na drodze 
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381, to nie była kwestia środków finansowych bo tak owe Zarząd Dróg Wojewódzkich zapewnił na 
realizację tego zadania  a jak ona przebiegała to mogliście państwo śledzić i myślę, że pan dyrektor 
może powiedzieć dlaczego tak a  nie  inaczej.  W ciągu dwóch tygodni  nikt  nie  był  wstanie  tego 
naprawić,  bo w ciągu dwóch tygodni powstała ekspertyza dot. przyczyn takiej  awarii   i  sposobu 
rozwiązania jeżeli chodzi o naprawę.

Pan Wojciech Pankiewicz – na środki udział gminy nie miał żadnego wpływu jak również na termin 
realizacji.   Wiadomo, że udzielający zamówienia publicznego musi najpierw oszacować wielkość 
zamówienia,  z  oszacowania  wynikło,  że  przekracza  to  60  tys.  euro   i  należy  iść  w procedurę. 
Najszybsza droga to zgoda Prezesa Urzędu Zamówień Publicznych na tryb z wolnej ręki. Następnie 
zaproszenie do rokowań w tym przypadku dla czerech firm, krótki wybór i realizacja.  

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  – nie  oczekuję od pana  odpowiedzi   na 
pytanie do kogo mogą się zgłosić mieszkańcy o zwrot kosztów poniesionych przez te 60 dni. Panie 
dyrektorze proszę nie zapominać o słynnych garbach, o których już mówiliśmy tj. o skrzyżowaniu 
ulic Boh. Getta z ul. Kopernika do wiaduktu droga ta jest w fatalnym stanie a w okresie zimowym nie 
idzie nią jeździć a już nie wspomnę o wiadukcie, który w tej chwili jest już zagrożeniem. 

Radny Zbigniew Grochowski – mam pytanie o czas realizacji i o ewentualne uniknięcie problemów 
jakie mieliśmy choćby niedawno na głównej ulicy  w okolicach stawów. Ja też byłem na Komisji 
Gospodarczej za tym, aby zrobić jedną reprezentacyjną ulicę  wreszcie w Nowej Rudzie ale czy nie 
lepiej  jest  wydatkować te  środki  i  załatać   te  rzeczy,  które  mamy w WPI  i   które  przesuwam. 
Poczekajmy  trzy do pięciu  lat na obwodnicę   od strony Tłumaczowa. Procedura przetargowa może 
się przecisnąć, mamy czerwiec  a w połowie października zamykamy ul. Martwą , ul. Cmentarna tam 
ruchu dwukierunkowego nie puścimy i jak wtedy będziemy się w Nowej Rudzie przemieszczali.   

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – tu nie chodzi o to czy zakończymy zadanie w tej kadencji. To 
jest tak duży problem, że jak zostanie zakończone w roku przyszłym to rozwiąże duży problem w tym 
mieście.  Realizacja  tego zadania  będzie  robiona  w tym czasie  w którym pozwoli  na  realizację 
zadania w całości.  Oczywiście  na jakiś  czas  będą utrudnienia  komunikacyjne ale  ich się  nie  da 
uniknąć. Jeżeli tego nie zrobimy kompleksowo  nie będziemy mieć gazy, który pozwoli zgazyfikować 
takie instytucje jak PUP , Straż Pożarną, Zakład Przemysłu Odzieżowego, ul. Zaułek i oczywiście 
kamienice  na  ul.  Piastów.  Jeżeli  państwo taką  decyzje  podejmiecie  to  na  pewno realizacja  tego 
zadania nie będzie dzielona na żadne odcinki.  

Radny Piotr  Wróbel -  czy naturalnym procesem budowy dróg  nie powinno być to,  że najpierw 
przebudowujemy drogę biegnącą z Tłumaczowa w kierunku Wałbrzycha a następnie budujemy ul. 
Piastów. Zadaję  sobie pytanie jak ta ulica wyłożona kostką będzie wyglądała za 3- 4 lata  przy 
obecnym ruchu, a nowi włodarze miasta będą się zastanawiali z jakich środków ją naprawić.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – bardzo mnie pan dyrektorze zaintrygował 
informację, że połączy się Tłumaczów z obwodnicą, w jakim rejonie to by biegło?  

Pan Wojciech Pankiewicz – to jest studium wykonalności i może p. Marzena Wolińska powiedziała 
by na ten temat. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – jeżeli dojdzie do budowy obwodnicy będzie to za kilka lat. 
Problem ulicy Piastów  to jest problem trwający już od kilku lat  i gdy weźmiemy pod uwagę rozmiar 
tego zadania  i jego wartość  to mniejsze rzeczy jesteśmy jako gmina realizować w ramach bieżących 
budżetu. Natomiast takiego zadania jeżeli nie zrealizujemy i nie zapewnimy mu finansowania   teraz 
w całości bo nie da się realizować w etapach tak jak można to zrobić z innymi zadaniami.   
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Pan Czesław Biały -  proszę się w czuć w sytuację przedsiębiorców i mieszkańców ul. Piastów gdzie 
każda niepogoda napawa nas wielkim strachem.  Wystarczy trochę deszczu i już w piwnicach jest 
wody na ponad 1m, woda wybija z kanalizacji bo przepusty są bardzo małe. Pan Grochowski i inni 
radni każą nam czekać 4-5 lat owszem możemy poczekać, tylko nie wiem co będzie z tej ulicy i tych 
budynków jak one wytrzymają ten napływ wody.  

Pani Marzena Wolińska – obwodnica będzie biegła od ul. Żeromskiego, ul. Sybiraków i terenami 
kolejowymi  na styku ul. Łużyckiej w kierunku Włodowic ten przebieg drogi był już wyrysowany w 
studium zagospodarowania przestrzennego z 1996r on dzisiaj jest opracowany w dwóch lub trzech 
wariantach do wyboru.  Jest  to  odcinek ok 3km, który należy wybudować praktycznie od nowa. 
Należy pamiętać, że środki które mamy na ul. Piastów pochodzą z GFOŚiGW i tych środków  dzisiaj 
w budżecie na koncie nie mamy one będą w październiku  i są to środki, które pochodzą z wycinki 
drzew w pasie obwodnicy noworudzkiej I etapu i pochodzą z budżetu DZDW.

Radny Mikołaj Puch – pytanie odnośnie gazyfikacji, czy państwo macie już zrobione projekty i w 
jakim stopniu państwo bierzecie udział finansowy w tym przedsięwzięciu. 

Pan  Franciszek  Jarosz  –  jak  już  mówiłem  mamy opracowany  projekt  na  sieć  gazową  wraz  z 
przyłączami do budynków mieszkalnych na ul. Piastów, Plac Grunwaldzki, Przechodnia, Zaułek i ul. 
Prosta.  Posiadamy  również  pozwolenie  na  budowę  ważne  do  końca  2007r.  Jeśli  chodzi  o 
finansowanie tego zadania to w takim zakresie jaki wymaga  ułożenie sieci gazowej a nie budowanie 
dróg, bo to nie jest naszym zadaniem i położy nam to każdą inwestycję.

Radny Bogusław Frącek -  czyli dobrze byłoby abyśmy my zainwestowali a firma gazownicza ze 
sprzedaży gazu miała zysk. 

Pan Franciszek Jarosz – my wybudujemy każdą  inwestycję,  która będzie opłacalna ale wymogi 
DZDW są takie, że to się nie obroni. 

Radny Bogusław Frącek – to jaki jest możliwy wkład z państwa strony by mówić o jakiejkolwiek 
opłacalności. 

Pan Franciszek Jarosz- my odbudujemy tyle nawierzchni ile wymaga położenie gazociągu ale nie to 
co jest po za gazociągiem. 

Radny Bogusław Frącek – w jaki sposób ta inwestycja jest skorelowana z korytem rzeki Włodzicy? 
Czy jest brane pod uwagę działanie zarządcy rzeki i czy zostały przeprowadzone rozmowy na ten 
temat bo naruszenie struktury gruntów będzie również rzutowało na strukturę murów oporowych. 

Pan Krzysztof Budzyna – od 2004r. trwają rozmowy z RZGW, z których wniknęło, że RZGW w tym 
roku  wykona  projekt   modernizacji  całego koryta  rzeki  wraz  z   odbudowa murów oporowych. 
Kolejnym etapem jest odbudowa, która zaplanowana jest na rok przyszły.  Należy wspomnieć, że w 
tym roku ze środków UE planowana jest budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Fredry  proszę wziąć 
pod uwagę, że te dwie inwestycje, które mogą spowodować trudności komunikacyjne  można zrobić 
w  jednym czasie.   Jeżeli  dzisiaj  państwo  nie  podejmiecie  decyzji,  że  jest  uruchomiony  proces 
inwestycyjny  związany  z  przebudową  ul.  Piastów  to   nie  ma  szansy  na  zrealizowanie  tego 
kiedykolwiek.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – należy stwierdzić, że jest ta bardzo ważny 
projekt uchwały i szkoda, że nie przeszedł przez wszystkie komisje rady a powinien być   gdyż my tu 
dzisiaj rozmawiamy na ten temat prawie godzinę i jest wiele pytań i wątpliwości. 
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Radny Michał Prokopczak – uważa, że Komisja Gospodarcza powinna zebrać się jeszcze raz wraz z 
przewodniczącymi  poszczególnych komisji i przedyskutować ten problem jeszcze raz. W pierwszej 
kolejności należy wykonać dokumentację a dalsze losy inwestycji zobaczymy jak się dalej potoczą. 
Czy była mowa o pogłębieniu rzeki ?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – przed sesją odbyły się trzy posiedzenia Komisji Gospodarczej i 
komisja  wydała  opinię  w  tej  sprawie.  Jeżeli  wykonamy  tylko  dokumentację  tego  zadania  to 
zapewniam państwa, że w przyszłorocznym budżecie najprawdopodobniej się nie znajdą bo to są 
duże środki. Odłożymy tą dokumentację na półkę i powiemy, że rozpoczęliśmy proces inwestycyjne, 
więc jeżeli tak ma to wyglądać to chyba nie ma sensu zaczynać. Albo zapewnimy finansowanie tego 
zadania w całości  albo jego realizacja będzie odłożona bardzo daleko w czasie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – Bożena Bejnarowicz – panie burmistrzu proszę poinformować 
radę, że środki te są środkami nie wygasającymi. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – tak jeżeli podejmie państwo taką decyzję na realizację tej 
inwestycji  to jeżeli nie zostanie zrealizowana do końca tego roku będzie oczywiście kończona z tych 
samych środków finansowych w roku przyszłym. 

Radny Krzysztof Morel -  jeżeli nie zakończymy realizacji tego zadania w tym roku zima ul. Martwa 
zamknięta, ul. Piastów rozkopana. Jak rozwiąże się problemy komunikacyjne?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński -  nie rozpocznie się realizacji tego zadana i jeżeli termin  nie 
pozwoli na jego zakończenie przed okresem zimowym.  Jeżeli nie pozwoli to samo wykonawstwo 
zostanie przełożone na wiosnę przyszłego roku. 

Radny Arkadiusz Michalski – mam przyjemność uczestniczyć w posiedzeniach Komisji Porządku 
Publicznego i  Komunikacji  gdzie  wielu  z  was  podnosi  problem,  że  po  co  dłubać  się  w takich 
drobiazgach lepiej zróbmy coś konkretnego. Rodzi się szansa, że możemy zrobić coś konkretnego  i 
kompleksowo co będzie trwałe na całe lata dlatego nie wiem dlaczego w tym momencie niektórzy 
radni maja tyle wątpliwości. Kolejna sprawa to studzienki ściekowe w ul. Cmentarnej, tam gdzie ich 
brakuje  postawione  są  kołki  jak  i  tego  zabraknie  może dojść  do  nieszczęścia  to  za  długo  trwa 
opieszałość jest przerażająca.

Pan Wojciech Pankiewicz – zainterweniuję u służb w rejonie aby to uzupełniono.    

Radny Krzysztof  Bolisęga  -  należy  wziąć  pod uwagę,  że  przy  tej  inwestycji  jest  możliwa inna 
związana z kanalizacją, gazyfikacją  a pozwolenie na budowę jest ważne do 2007r. Jak teraz tego nie 
zrobimy to znów będziemy to odkładać. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz - w imieniu Rady i Burmistrza podziękowała 
za przybycie p. Franciszkowi Jarosz i Wojciechowi Pankiewicz. 

Radny Marcin Gruszka –  środki  zasilą GFOŚiGW dopiero w październiki ale czy będą na pewno? 
Czy Urząd Miasta  nie  brał  pod uwagą aby te  pieniądze wykorzystać jako wkład własny    do 
napisania projektu unijnego w celu ściągnięcia dużo większych środków na remont ul. Piastów. Czy 
nie boicie się protestów ekologów, jest wyciętych jakaś ilość drzew nikt nie wie ile jak domniemam z 
tych  środków  prawie  100%  będzie  wydana  na  ul.  Piastów  ale  czy  również  z  tych  środków 
przewidywane są nasadzenia drzew w innych rejonach Nowej Rudy. 

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  płatność  wynika  z  terminów zawartych  w  decyzji  jakie 
wydaliśmy. Część tych środków już wpłynęła a część ma wpłynąć do końca października.
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Pani Marzena Wolińska – jak się buduje obwodnice dla miasta to wzdłuż jej trasy sadzi się drzewa , 
sieje się trawę sadzi się krzewy ozdobne. Wycięte drzewa są zinwentaryzowane, zmierzone  i stanowi 
załącznik do decyzji, która jest prawomocna.  

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – w tym momencie ten projekt będzie realizowany ze wszystkimi 
stronami projektu.  

Radny Michał Prokopczak – w poniedziałek na komisję mieszkaniową wpłynęło pismo od ZGKiM 
gdzie dyrektor domaga sie na remonty opuszczonych mieszkań socjalnych kw.  113tys. skąd na to 
znajdą się pieniądze. Kolejna sprawa przykanaliki ul. Świdnicka – Stara Droga muszą być wszystkie 
obiekty podłączone  – skąd na to weźmiemy środki. 

Burmistrz  Miasta  –  Tomasz  Kiliński  –  remont  wspomnianych  mieszkań  na  pewno  nie  będzie 
realizowany z GFOŚiGW.  Jeśli chodzi o przykanaliki to będzie to zrealizowane po zakończeniu 
kanalizacji Drogosławia. 
Radny Mikołaj Puch – proszę nie mówić, że mijam się z prawda bo kwestie przetargowe mogą być 
bardzo długie a zarazem bardzo krótkie i pan o tym wie. To panu powinno zależeć aby Radę Miejska 
przekonać w 100% nie tu na sesji ale na komisjach. Jak było do tej pory tak i jest teraz mówimy i 
mówimy ale jeżeli chodzi o dokumenty  to tego nie ma. Takich spotkań powinno sie odbyć wiele, aby 
pan nas przekonał,  że to co mamy głosować jest  dobre i  słuszne.  Przecież jeżeli  podejmiemy tą 
uchwałę  to  kolejna  rada  może  ją  zmienić  na  pierwszej  sesji.  Dzisiejszy  dzień  nie  jest  dniem 
granicznym czy też ostatecznym, możemy pracować nad ta uchwałą,  możemy przeznaczyć część 
środków na stworzenie projektu i możemy połączyć remont ul. Piastów z uporządkowaniem koryta 
rzeki. Mówiliśmy o tym na Komisji Gospodarczej i wcale nie jest prawdą, że o tym się myślało i też 
wcale nie jest prawdą, że jest to brane pod uwagę w planowaniu kosztów tej inwestycji bo nie jest 
brane  więc  należałoby  to  zrobić  kompleksowo.  Chciałbym przypomnieć  kwestię  sprzątania  ulic 
należących do DZDW, napisałem interpelację z prośba o informację ile miasto już  poniosło kosztów i 
teraz pan dyrektor Pankiewicz wyjaśnił nam dzisiaj dlaczego te koszty ponieśliśmy  ponieważ nie 
podpisano  porozumienia,  które  można  było  podpisać.  Uważam  to  za  zaniedbanie  naszych 
urzędników.  Temat następny była też mowa aby wspomóc NUK  w zakupie samochodu, który może 
chemicznie likwidować śnieg, który zalegał na naszych drogach i też  nie ma żadnego oddźwięku ze 
strony państwa. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – radny stawia cały czas te same pytania. Były trzy komisje   i 
odpowiedzi: skąd te koszty,  skąd jest ta inwestycja, co w niej będzie realizowane  i to wszystko 
naczelnik przedstawił.  Jeżeli mówi pan, że nie dostarczyłem projektu technicznego to mówię, że nie 
bo jest  ona etapem procesu inwestycyjnego  i  zostanie dopiero przygotowana. Dzisiaj  jest  dobry 
klimat na zrealizowanie tej inwestycji ponieważ jest współpraca  pozostałych stron, które w tej ulicy 
mogą zainwestować. Jeżeli tej współpracy nie będzie to nikt tego nie wykona.

Pan Krzysztof Budzyna -  na to wszystko składają się trzy elementy a zakład gazowniczy ma do 
końca 2007r. pozwolenie na budowę i jak zabraknie tego etapu to musimy powracać a nie jest tak 
prosto  powrócić  do  tematu.  Kolejna  sprawa  to  kanalizacja  ul.  Fredry  podczas,  której  musimy 
zamknąć ul. Piastów jeżeli chcemy to wykonać to musimy to powiązać a także odbudowę murów 
oporowych. Dlatego tak ważne jest  powiązanie tych czterech inwestycji.   Jeżeli  nie podejmiemy 
decyzji bardzo szybko, że możemy uruchomić proces bo potrzebny jest czas na wybór wykonawcy 
projektu. Chcemy na jednym przetargu  wybrać wykonawcę przetargu jak i inżyniera kontraktu, który 
będzie zarządzał projektem i w ten sposób skracamy czas o jedno postępowanie przetargowe a drugim 
postępowaniu wybrać wykonawcę do tego wszystkiego potrzebny jest czas. 

Radny Bogusław Frącek – musimy pamiętać, że są to środki z GFOŚiGW i nie na każdą inwestycję 
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można je przeznaczyć.  Jeżeli mówimy o sieci gazowniczej to mówimy o likwidacji niskiej emisji 
jednak ta inwestycja pojawia się niespodziewanie i jak niespodziewanie pojawiły się te pieniądze. 
Uruchomienie wspomnianych środków w tym kierunku  to jest jakaś inwestycja dla przyszłości i 
może iść w kierunku ochrony środowiska, jednak rodzi się po drodze wiele pytań i zgodzę się z 
radnymi, że nie było to do końca przedyskutowane i należy radnych przekonać. Szkoda, że KPPiK 
nie zajęła się tym problemem gdyż będzie on dot. spraw związanych z ruchem drogowym a także 
powinna temat podjąć KSS. Może zaistnieć sytuacja związana z brakiem możliwość prowadzenia 
działalność gospodarczej  czy mamy jakieś oświadczenia dot. nie występowania na drogę sądową z 
tego tytułu o roszczenia, mieliśmy przykłady już takich roszczeń w miejscach gdzie prowadziliśmy 
inwestycje. Czy brane są pod uwagę  inne koszty, które z tej inwestycji mogą wynikać.

posiedzenie opuściła radna Joanna Piszczecka

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  czy  jest  opinia  GFOŚiGW  nt. 
wydatkowania środków na remont ul. Piastów?
Radny Bogusław Frącek – dyskutowaliśmy jak rozdysponować te środki ale presja na wydatkowanie 
tych środków była duża. Zgodzę się z radnym Gruszką, że te środki mogą być udziałem naszym przy 
składaniu wniosku do innych zadań. Dyskutowaliśmy nad innymi możliwościami wydatkowania tych 
środków.  

Pani  Marzena  Wolińska  – na  ostatnim posiedzeniu Gminnego Funduszu przedstawiałam to dość 
szybka i skrótowo. W zasadzie zgodziliśmy się z takim podziałem środków  na dziś  takie odniosłam 
wrażenie.

Radny Bogusław Frącek - zgodziliśmy się , że te środki należy przeznaczyć na jakiś konkretny cel ale 
pokazywałem  także,  że  są  również  problemy  w  innych  dzielnicach  gdzie  należy  myśleć  o 
wydatkowaniu tych środków. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – przedsiębiorcy z ul.  Piastów wystąpili  z kolejną prośbą o 
modernizację ul. Piastów. Dzisiaj na pewno nie jesteśmy w stanie powiedzieć czy za pół roku, któryś 
z nich wystąpi o umorzenie np. części podatku i ma do tego prawo. Przy każdej inwestycji należy się 
liczyć z tym, że jakieś dodatkowe koszty mogą się pojawić. 

Pani Marzena Wolińska – chciałam wyjaśnić, że te środki nie są przeznaczone  w 100% na ul. Piastów 
jest tam wpisane wiele innych zadań  nie tylko dla dzielnicy centrum.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poddała pod głosowanie wniosek Komisji 
Gospodarczej  by w dziale 926 „kultura fizyczna i sport” § 92601 wykreślić kwotę 100 tys.zł jako 
podwyższenie wkładu dla spółki prawa handlowego. 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 16 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” 
przyjęła wniosek Komisji Gospodarczej i wykreśliła  w dziale 926 „kultura fizyczna i sport” § 
92601  kwotę 100 tys.zł jako podwyższenie wkładu dla spółki prawa handlowego. 

Pan Jan Szeląg – jeśli wniosek Komisji Gospodarczej został przyjęty to należy również wykreślić kw. 
100.000,-zł z § 1 pkt. 5 dział 71004 „plan zagospodarowania przestrzennego” gdzie zapisane jest 
110.000,-zł a teraz pozostanie 10.000,-zł bo wtedy to sie bilansuje. 

Wobec  braku  dalszych  głosów Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poddała  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 1 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 379/XLVI/06

w sprawie  wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2006 

przerwa 
po przerwie

b) zmieniająca Uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
     Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008 

Pani Marzena Wolińska – po opinii Komisji Gospodarczej  została zobowiązana do wprowadzenie 
trzech korekt do WPI :
1.pkt. 12 „zadanie modernizacji otwartej pływalni przy OSiR w Nowej Rudzie” - kw. 500.000,-zł na 
rok 2007r. , łączne nakłady w latach 2005 – 2008 to kw. 645.000,-zł
 likwidacja przyczyn zawilgocenia na ścianie
 budowa groty solnej i Centrum Rehabilitacji dla osób niepełnosprawnych 
2.pkt.20 „budowa parkingu przy ul. Kwiatkowskiego” - omyłkowo zostało wpisane w roku 2007 
    47.000,-zł należy to wykreślić – wartość całego zadania wynosi 135.000,-zł
3. na wniosek radnego Zbigniewa Radgowskiego  uwzględniono zadanie  pkt.52 „przebudowa 
    skrzyżowania w ciągu ul. Słupiecka, Kwiatkowksiego, Radkowska i Kłodzka 
 wartość zadania całkowity koszt – 1.870.000,-zł 
struktura finansowania:
 budżet gminy, fundusze europejskie, budżet starostwa powiatowego, budżet województwa
nakłady w latach:
 2007 – budżet gminy 93.500,-zł
 2008 – fundusze europejskie 1.589.500,-zł 

          - budżet starostwa            93.500,-zł
          - budżet województwa     93.500,-zł

W uwagach zapisano inwestycja do realizacji w ramach porozumienia.

Radny Michał Prokopczak – gdy będzie przebudowa skrzyżowania to czy dzisiaj warto dawać te 
70tys. na budowę parkingu przy ul. Kwiatkowskiego 

Pan Krzysztof Budzyna – projekt tego parkingu został tak wykonany, aby przebudowa  szczególnie 
mostu w ciągu ul. Słupiecka – Kłodzka nie powodowała zamknięcia funkcjonowania tego parkingu. 
Jedynym ograniczeniem tego parkingu będzie poszerzenie ul. Kwiatkowskiego o   3-4 m.

Radny Zbigniew Grochowski – nad WPI Komisja Gospodarcza pracowała tak na prawdę dobrze 1 raz 
i wiele problemów zgłosiliśmy a gdy była mowa o budowie groty solnej mówiliśmy o opracowaniu 
dokumentacji,  proszę  o  przedstawienie  co  w kw.  500.000,-zł  jest  zawarte.  Mamy za  dwa  i  pół 
tygodnia kolejną sesję i nic by się wielkiego nie stało jak by WPI zostało przełożone. Stawiam w tej 
chwili  wniosek   o  zdjęcie  z  porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu  Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda na lata 2005-2008 co pozwoli  na to by WPI ponownie trafiło pod obrady poszczególnych 
komisji rady. 

na posiedzenie powraca radna Irena Caryk 

Pani Marzena Wolińska -  50.000,-zł które było do wczoraj wpisane w WPI to była kwota jedynie na 
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dokumentację dlatego, że to nie dotyczy samej jaskini ale również centrum rehabilitacji. Chcemy 
również przegotować kompleksową dokumentację do ogłoszenia przetargu stąd Grzegorz Blechinger, 
który to przygotowywał przepisał tę kwotę z funduszu na tej rok a umknęło mu, że całkowity koszt tej 
inwestycji tj. około 550.000,-zł są to środki z GFOŚiGW. Nie ukrywam, że wspólnie z radną Ireną 
Caryk będziemy się starać o fundusze z PEFRON-u czy też z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska na profilaktykę dzieci i młodzieży. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  poddała pod głosowanie wniosek radnego 
Zbigniewa Grochowskiego o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  zmieniającej Uchwałę Nr 
234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu  Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa 
Ruda na lata 2005-2008 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 13 głosami „za”, przy 1 „przeciw” i 5 „wstrzymujących się od 
głosowania” przyjęła wniosek Zbigniewa Grochowskiego  zdejmując z porządku obrad projekt 
uchwały  zmieniającej Uchwałę Nr 234/XXVIII/05 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowa Ruda na lata 2005-2008 

c) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji 
    umowy o dofinansowanie projektu pt. „Poprawa konkurencyjności Broumova i Nowej Rudy – 
    utworzenie bazy danych obiektów i atrakcji turystycznych oraz publikacje promocyjne”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, że Komisja Gospodarcza 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji  umowy o 
dofinansowanie projektu pt. „Poprawa konkurencyjności Broumova i Nowej Rudy – utworzenie bazy 
danych obiektów i atrakcji turystycznych oraz publikacje promocyjne”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 380/XLVI/06
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji  
umowy o dofinansowanie projektu pt. „Poprawa konkurencyjności Broumova i Nowej Rudy – 
utworzenie bazy danych obiektów i atrakcji turystycznych oraz publikacje promocyjne”.”

d) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji 
     umowy o dofinansowanie projektu „Nasze Miasto, Nasz Dom” 

„Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji 
umowy o dofinansowanie projektu „Nasze Miasto, Nasz Dom”

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 2 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 381/XLVI/06
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w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego na zabezpieczenie prawidłowej realizacji  
umowy o dofinansowanie projektu „Nasze Miasto, Nasz Dom”.”

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  Bożena  Bejnarowicz  –  postawiła  wniosek  formalny  o 
wprowadzenie  do  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  w  pkt.  6   „Oświadczenia  Rady  Miejskiej” 
stanowisko w sprawie wsparcie działań Noworudzkiego Parku Przemysłowego. 

Radny Bogusław Frącek – czy bardziej rozsądnie byłoby to nazwać apelem. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  ja przedkładam radzie do dyskusji.
Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad sesji Stanowiska Rady Miejskiej dot. NPP.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za”  wprowadziła do porządku obrad sesji 
Stanowisko dot. NPP

e)  w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 
     oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  poinformowała, że Komisja Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

„Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze oraz 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury

Rada Miejska w Nowej Rudzie 18 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 382/XLVI/06

w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze  
oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury.”

f) w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty wierzytelności 
pieniężnych  Miasta Nowa Ruda, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja 
podatkowa oraz wskazania organów do tego uprawnionych 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  poinformowała, że Komisja Gospodarcza 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Czy wynika to z ustawy, że jest to termin nie dłuższy niż 
30 czerwca 2006r.?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – tak wynika to z ustawy.

„Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt 
uchwały w  sprawie  zasad  i  trybu  umarzania,  odraczania  i  rozkładania  na  raty  wierzytelności 
pieniężnych Miasta Nowa Ruda, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa 
oraz wskazania organów do tego uprawnionych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 17 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się od głosowania” 
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(1 radny nie brał udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 383/XLVI/06

w sprawie zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty wierzytelności pieniężnych 
Miasta Nowa Ruda, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa oraz 
wskazania organów do tego uprawnionych.”
g) zmieniająca uchwałę Nr 102/XIII/03 w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata.”

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – Komisja Gospodarcza wnioskowała by w 
§ 1 był zapis „nie krócej niż dwa lata”.

Radny Krzysztof Bolisęga – zaproponował aby to było 18 miesięcy a nie dwa lata jak to przedstawiła 
Komisja Gospodarcza.

Radny Henryk Zimoch – chciałby usłyszeć stanowisko dyrektora ZGKiM  w tej sprawie. 

Pan Marian Zdunek – nie ukrywam, że jest to w dalszym ciągu niekorzystna uchwała dla zakładu jako 
zarządcy   zasobów  komunalnych,  z  tego  względu,  że   sprzedaż  lokali  użytkowych  zmniejsza 
sukcesywnie jego dochody.  Chciałbym również podkreślić dodatkowo dwa aspekty tj. malejące z 
roku na rok dotacje dla zakładu i w całości w tym roku zostaną pochłonięte na dopłatę do ciepła. W 
związku z tym , że DZT zapowiedział wzrost cen dostarczanego ciepła  odnośnie zmiany cen gazu a 
także wzrost cen oleju opałowego dotacja przekazywana dla zakładu w 60% pokryje dotacje  do 
ciepła. Kolejny aspekt to ściągalność płatności za czynsze w lokalach mieszkalnych. 

Radny  Bogusław  Frącek  -   czy  możliwe  jest  zapisanie  w  którymś  z  paragrafów  treści,  która 
ograniczałaby możliwość zbycia lokalu po  wykupie na jakiś okres. 

Pani  Małgorzata  Matusz  -   takie  wprowadzenie  ograniczenia  byłoby  niezgodne  z  ustawą   o 
gospodarowaniu nieruchomościami i z naszą uchwałą. Byłoby to ograniczenie prawa własności.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  poddała pod głosowanie wniosek radnego 
Krzysztof Bolisęgi by w § 1w pkt. 1  zapis brzmiał „jest najemcą lokalu użytkowego a umowa najmu 
została zawarta na czas nieokreślony i trwa nieprzerwanie nie krócej niż 18 miesięcy” 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3  „wstrzymującym 
się od głosowania” rada przyjęła wniosek radnego Krzysztof Bolisęgi.

Radny Bogusław Frącek – czy zgodne jest z prawem, że Przewodnicząca uznaję, że wniosek jest dalej 
idący?

Pani Małgorzata Matusz -  uważam, że jest to zgodne z prawem ponieważ § 65 ust. 2 Statutu  mówi, 
że to przewodnicząca decyduje o tym, który wniosek jest najdalej idący. 

Pani Marzena Wolińska – jeżeli został przegłosowany § 1w pkt. 1 projektu uchwały to automatycznie 
należy wprowadzić tą zmianę w § 2 w pkt. 1. 

Radny Michał Prokopczak – w jaki sposób będziemy mogli wyegzekwować partycypowanie  w 
kosztach przez przedsiębiorców przy remoncie danej kamienicy gdzie funkcjonuje jego sklep. 
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Pani Marzena Wolińska – ustawa o własności lokali ustala sposoby egzekwowania takiej należności i 
Kodeks Cywilny. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  przypominam, że konsekwencją zmiany § 
1w pkt. 1 jest dokonanie zmiany w § 2 w pkt. 1 „ nie krócej niż 18 miesięcy”, poddała pod 
głosowanie wprowadzenie powyższej zmiany.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami : ”za” przy  4 „wstrzymujących się od głosowania” 
dokonała poprawki w § 2 w pkt. 1 na zapis „ nie krócej niż 18 miesięcy”

„Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt 
uchwały zmieniający uchwałę Nr 102/XIII/03 w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 4 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 384/XLVI/06

zmieniającą uchwałę Nr 102/XIII/03 w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata.”

g)w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności    
    gospodarczej 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – opinia Komisji Spraw Społecznych jest 
pozytywna, Komisja Gospodarcza nie zajęła stanowiska. Czym kierowała się Komisji, że tylko 
młodzi ludzie do 25 roku życia są zwalniani z połowy opłaty  a może zwolnimy bezrobotnych 
rejestrujących swoją działalność.  

Radny Dariusz Kupczyk – komisja starała się ułatwić młodym ludziom  w działalności gospodarczej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – może pomóżmy też osobom trwale 
bezrobotnym.  

Radny Zbigniew Grochowski – jakiej skali  środki wpływają do budżetu z rejestracji działalności 
gospodarczej? 

Radny Marcin Gruszka – osoby do 25 roku życia są grupą uprzywilejowaną w Urzędzie Pracy gdyż 
mogą oni uczestniczyć w różnego rodzaju  działań takich jak dotacje z UE, odbywanie stażu pracy 
itd. dlatego właśnie  chcieliśmy na początek wysądować  jaki będzie odzew,  jak dużo osób skorzysta 
z tej ulgi. Takich osób do 25 roku życia zakładających własną działalność gospodarczą było w 
ubiegłym roku ok. 36  rocznie kwota takich zwolnień to kw. ok. 2.000,-zł. 

Pan Jan Szeląg – odpowiadając na zapytanie radnego Zbigniewa Grochowskiego – wykonanie za 
ubiegły rok sam wpis 17.400,-zł a zamiana wpisu 12.059,-zł.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – może należy jednak popracować nad tym 
projektem uchwały bo może należy wyjść do szerszej grupy osób. 

Radny Krzysztof Bolisęga – zasadniej byłoby zwolnić z takiej opłaty osoby wszystkie fizyczne 
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zgłaszające działalność gospodarcza po raz pierwszy bez ograniczenia wiekowego. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  czyli § 1 brzmiałby: „zwalnia się osoby 
fizyczne po raz pierwszy dokonujące rejestracji  działalności gospodarczej z 50 % opłaty za 
zgłoszenie o dokonanie wpisu”

Pani Małgorzata Matusz – od dwóch lat działa przepis, że można zarejestrować działalność 
gospodarczą tam gdzie ma się stałe zameldowania nie zależnie od tego gdzie firma swoja siedzibę  i 
dlatego ten zapis w uchwale będzie trudny do egzekwowania. 

Radny Mikołaj Puch – chodzi nam o podmioty gospodarcze działające w naszym mieście. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  postawiła wniosek formalny o zdjęcie z 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie wpisu do 
ewidencji działalności   gospodarczej i wrócić do tego projektu uchwały na kolejnej sesji.

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie zdjęcie z 
porządku obrad sesji  projekt uchwały  w sprawie zwolnienia z opłaty za zgłoszenie o dokonanie 
wpisu do ewidencji działalności   gospodarczej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 14 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i 1 „wstrzymujących 
się od głosowania” zdjęła z porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty 

za zgłoszenie o dokonanie wpisu do ewidencji działalności   gospodarczej.

przerwa
po przerwie 

posiedzenie opuścili radny Mikołaj Puch, Przemysław Achrem, Elżbieta Fecko, Bogusław Frącek

h)   w sprawie odmowy usunięcia naruszenia

„Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie odmowy usunięcia naruszenia.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 12 głosami „za”, przy 3 „wstrzymujących się od głosowania” 
podjęła:

Uchwałę nr 385/XLVI/06

w sprawie odmowy usunięcia naruszenia.”

posiedzenie opuszcza radny Zbigniew Grochowski

i)  w  sprawie  udzielenia  dotacji  dla  Parafii  Rzymskokatolickiej  św.  Mikołaja  na  prace  
konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul.  
Kościelnej 11.

„Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Mikołaja na prace  konserwatorskie, 
restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul. Kościelnej 11.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 9 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących 
się od głosowania” (1  radny nie brał udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 386/XLVI/06

w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Mikołaja na prace 
konserwatorskie, restauratorskie wykonywane w kościele parafialnym w Nowej Rudzie przy ul.  
Kościelnej 11.

na posiedzenie powracają radny Bogusław Frącek, Zbigniew Grochowski i Mikołaj Puch

j) w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Barbary na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane wykonywane w kościele parafialnym w 
Nowej Rudzie przy ul. Jana Pawła II

„Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie projekt 
uchwały  w sprawie udzielenia  dotacji  dla Parafii  Rzymskokatolickiej  pw.  św.  Barbary na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane wykonywane w kościele parafialnym w Nowej 
Rudzie przy ul. Jana Pawła II

Rada Miejska w Nowej Rudzie 10 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących się od głosowania” (2 
radnych nie brało udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 387/XLVI/06

w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Barbary na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane wykonywane w kościele parafialnym w 
Nowej Rudzie przy ul. Jana Pawła II.”

na posiedzenie powraca radny Przemysław Achrem

k) w sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 w sprawie utworzenia gminnej jednostki 
   organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – Komisja Gospodarcza nie zajęła stanowiska 
nt. projektu uchwały.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – wszyscy radni otrzymali opinię skarbnika dot. aspektu ustawy 
o finansach publicznych i funkcjonowania zakładów budżetowych. Biorąc pod uwagę to co było do 
tej pory od początku roku i tego co było prognozowane do sierpnia br. deficyt, który musiałby być 
finansowany w formie dotacji dla zakładu budżetowego wynosi ponad 60%. Na dzień dzisiejszy 
ustawa o finansach publicznych pozwala jedynie dofinansować taką jednostkę do poziomu 50%. 
Chciałbym abyście państwo ten aspekt oraz wiele innych poruszanych wielokrotnie  wzięli pod 
uwagę podejmując decyzję. Na dzień dzisiejszy w tym układzie nie jest możliwe funkcjonowanie 
zakładu budżetowego w takiej strukturze kosztów i dochodów z jakim mamy do czynienia na tych 
obiektach na dzień dzisiejszy. Być może w przyszłości po uporządkowaniu spraw spółki  jeżeli 
byłoby wola rady na tworzenie zakładu budżetowego  i w innej strukturze być może z domem 
wypoczynkowym, który na dzień dzisiejszy jest własnością spółki CTS. Struktura dochodów i 
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kosztów wyglądałaby inaczej  w sensie, że dotacja  do zakładu nie przekraczałaby 50% być może 
wtedy można by taką ewentualność rozważać. Na dzień dzisiejszy  problemem będzie samo 
funkcjonowanie a bez dofinansowania nie będzie możliwe funkcjonowanie tych  obiektów i zakładu 
budżetowego, a utworzenie zakładu budżetowego spowoduje upadłość spółki, ponieważ pozbawi ją w 
sposób zasadniczy przychodów i możliwości realizowania swoich zadań. Jawi się to kolejnym 
problemem dla całego kompleksu sportowego gdyż nie wyobrażam sobie funkcjonowania spółki i 
prowadzenia w szerokim zakresie usług turystycznych przez syndyka masy upadłościowej. To na 
pewno będzie znaczny problem, a wówczas nie znany jest do określenia los choćby domu 
wypoczynkowego jako części mienia tej spółki, którą syndyk będzie musiał próbować zbyć,  gdyby 
doszło do likwidacji spółki i możliwości przejęcia tego domu wypoczynkowego  co w dniu 
dzisiejszym jest nie bardzo możliwe ze względu na strukturę zadłużenia spółki. Następnym aspektem, 
który należy brać pod uwagę to, to że w przyszłości może zachodzić konieczność jego kolejnego 
przekształcenia  w jakąś inna formę prawną. 

Radny Krzysztof Bolisęga – Pan Paweł Marciniak  na Komisji Gospodarczej wskazał trzy drogi 
wyjścia. Pierwsza droga to utworzenie OSiR-u oraz funkcjonowanie spółki CTS ale myśmy już taką 
możliwość rozważali i doszliśmy, że nie może być dwóch podmiotów. Druga koncepcja dot. 
prywatyzacji  jest podjęta uchwała. Panie Burmistrzu na dzień dzisiejszy nie mamy informacji co jest 
z tą uchwałą, bo ta koncepcja mogłaby być do realizacji. Trzecia możliwość to, to co już żeśmy 
podjęli tj. o oddłużeniu  spółki , czyli nie może być mowy o jej upadłości, już w tym budżecie 
przekazaliśmy pewne środki finansowe  i na pewno w roku 2007 musi być dalszy proces oddłużenia 
spółki. Należy więc w pierwszej kolejność oddłużyć spółkę a w dalszej kolejności zastanowić się czy 
to będzie zakład budżetowy czy też spółka prawa handlowego,  ale musimy mieć świadomość, że 
musimy mieć dużo środków finansowych na modernizację domu wypoczynkowego a także na 
zadania inwestycyjne na obiektach sportowych. Spółka nie wypracuje tak dużych środków by 
zainwestować w dom wypoczynkowy. Uważam, że ten projekt uchwały na dzień dzisiejszy powinien 
mieć inna formę  bo nie powinien on dot. uchylenia uchwały odnośnie utworzenia OSiR-u tylko 
powinien w sposób jednoznaczny wskazywać termin uruchomienia zakładu budżetowego w 
kontekście harmonogramu spłaty zobowiązań.  Kalkulacja kosztów i przychodów, którą otrzymaliśmy 
na komisją wg. mnie jest nie pełna i do końca nie przemyślana bo bardzo dużo można robić środkami 
pozabudżetowymi a spółka nie będzie miała takich możliwości. Z drugiej strony powinniśmy podjąć 
takie działania aby nie hamować procesu kontraktowania dla spółki CTS. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – ja już informowałem, że proces prywatyzacji a przy najmniej ta 
I procedura , która została przeprowadzona nie doszła do skutku. Obawiam się , że w sytuacji jakiej 
znajduje się spółka na dzień dzisiejszy nie będzie zakończona sukcesem, dlatego prawdopodobnym 
jest, że otrzymacie państwo projekt uchwały dot. uchylenia uchwały o prywatyzacji spółki.  Obecnie 
obowiązująca uchwała ustala termin powstania OSiR-u na dzień 1 września br. co jest w zasadzie z 
wielu względów niewykonalne bo biorąc pod uwagę harmonogram restrukturyzacji zadłużenia spółki 
to być może taka możliwość powstała by w przyszłym roku lub na jego koniec. Jeżeli ten termin 
miałby być przesunięty na koniec 2007r. bądź do jego połowy to być może uwarunkowania  w tym 
czasie pozwolą na uruchomienie takiej jednostki. 

Radny Henryk Zimoch – jest koniec kadencji i środki na tworzenie nowej jednostki może podjąć 
nowa rada w każdej chwili, dlatego wnioskuje by przyjąć tę uchwałę i miasto i radni będą  mieli 
święty spokój i będą mogli zająć się czymś innym. 

Radny Zbigniew Grochowski – ja nie miałbym odwagi by powiedzieć, że będziemy mieli święty 
spokój.  Trzeba  było zdać mandat na samym początku i byłby święty spokój. Radni nie są za 
burzeniem czegoś a wręcz odwrotnie naszą rolą jest budowanie  i ewentualnie poprawianie. Dla 
rozwiązania problemu gdzie spółka ma zadłużenia, gdzie bez woli Rady Miejskiej  ale zgodnie z 
budżetem przekazał pan  300tys zł -  pozwoliliśmy skonsumować pieniądze, które miały być 
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przeznaczone na  wykupienie naszych urządzeń , gdzie od stycznia obiekt był oddany w zarząd CTS. 
Przez 6 miesięcy nie zostało nic zrobione ku temu by wspólnie wypracować taki wariant rozwiązania 
i opracowali długofalowy  program. Na dzień dzisiejszy nie ma woli rozwiązania tego problemu tylko 
przedstawianie projektów uchwał, pism które ja kwestionuję.    W lutym przedstawiono symulację 
skutków finansowych gdzie wpływy z obiektów są w kw. 666.667,-zł a dzisiaj się nam kładzie  za 8 
miesięcy wpływy w kw. 300.922,-zł dodajmy dwa miesiące tj. 400.000,-zł to przepraszam gdzie 
zginęło 266.000,-zł. Wracając do WPI w poniedziałek było 50.000,-zł a dzisiaj zostało zapisane 
500tys. co to jest 450.000,-zł. Ja od lat powtarzałem i powtarzam źle się działo na obiektach, które są 
spółką prawa  handlowego i to należy unormować i wyprostować. Już w czerwcu ubiegłego roku padł 
wniosek o rozwiązanie problemu o rozwiązanie zarządu o rozwiązanie rady nadzorczej. Dzisiaj ta 
radosna twórczość spowodowała, że jesteśmy w takim a nie innym  problemie, wyprowadzano mnie 
na KG z błędu podobno, że do tego problemu łączę szkołę , faktycznie tego nie mogę łączyć. Należy 
jednak wyraźnie powiedzieć, że obiekty miejskie będące w zarządzaniu przez CTS plus wyższa 
szkoła ta jest jeden problem, który kompleksowo wokół tych obiektów krąży i który kompleksowo 
należałoby rozwiązać, przedstawić propozycje.  Stawiam wniosek o odrzucenie uchwały z porządku 
obrad sesji.  Oddam swoją wiedzę i serce do pracy w zespole, który by kompleksowo rozwiązał 
problem jaki jest tworzony wokół tych obiektów sportowych łącznie z wyższą szkołą, którą wiążę w 
jedną całość po mimo, że nie ma nic wspólnego z finansowaniem  CTS. Komisja doraźna odbyła 2-3 
posiedzenia, pan burmistrz ustalił wspólnie z nami i z wicekanclerzem materiały jakie należy 
przygotować część otrzymaliśmy., w otrzymanych materiałach jednoznacznie stwierdzono, że 
założycielem jest CTS,pieniądze należy dać do CTS-u  a CTS czyj jest jak nie miasta – 100% Gmina 
Miejska. Pan wicekanclerz pisze nam, że nie dofinansowaliśmy przez dwa lata wyższej szkoły  więc 
teraz musimy to zrobić. Czyli nie tylko oddłużenie obiektów  sportowych, miejskich  tylko niedługo 
będzie trzeba wspomóc CTS aby ta szkoła istniała. Nie wiążę tych trzech spraw by się popisać wiedzą 
ale by powołać zespół  osób, które przedstawią propozycje wyjścia z tego impasu. Dlatego 
podtrzymują swój wniosek o wykreślenie z porządku obrad tego projektu uchwały.  

Radny Mikołaj Puch – ja na wstępie prosiłbym radnych, aby nie brali do siebie tego co powiedział 
radny Henryk Zimoch. Abyśmy nie chcieli mieć tego świętego spokoju bo przecież nie jesteśmy  tak 
obojętni na to co nas otacza, że nie będziemy w ten sposób podchodzić do rzeczy bardzo istotnych i 
bardzo ważnych dla miasta a szczególnie do pieniędzy, które są własnością społeczną, i o które 
powinniśmy dbać. Przez trzy lata Komisja Gospodarcza i niektórzy radni apelowali do pana 
Burmistrza, do Rady Nadzorczej i Walnego Zgromadzenia do ciągłego kontrolowania 
funkcjonowania  spółki. Dopiero pod koniec zeszłego roku burmistrz podjął decyzje o przejęciu 
obiektów a na nasze interwencje i wniosek o utworzenie OSiR-u  dokonano zmiany Zarządu  i 
dopiero od tego momentu  spółka zaczęła normalnie funkcjonować. Pan prezes zaczął rozmawiać z 
radnymi i przedstawiać swoje wątpliwości.  Ale dlaczego czekaliśmy aż trzy lata by burmistrz i 
wszyscy, którzy funkcjonowali w tej spółce stanęli przed prawdą i powiedzieli, że jest źle. Dlaczego 
aż tyle czasu musieliśmy pompować te pieniądze w spółkę, która te pieniądze przejadała w różnej 
formie  i w różny sposób.  Tworząc wyższą uczelnie nikt nie zapytał rady, o to że jest wola 
przekazania określonych środków bo wola rady była, na to  aby powstała wyższa uczelnia.  Nikt nas 
nie poinformował jakie koszty poniesie spółka i poniesie miasto, nikt nas nie poinformował o tym 
jakie będą formy prawne i uzależnienia  i nawet na dzień dzisiejszy nie ma takiej opinii. Komisja 
Gospodarcza wystąpi z wnioskiem o niezależną opinię prawną w tej sprawie  a ja będę wnioskował 
aby to rada zaakceptowała. Dlatego uważam, że niosek o uchylenie tej uchwały jest bezpodstawny 
ponieważ opiera się właściwie na takiej jednej kartce  tj. wyliczeniach, które zresztą są inne niż te 
przedstawione w grudniu. Przychody w grudniu na bazie, których tworzyliśmy propozycje tworzenia 
OSiR-u  były rzędu 800.000,-zł a  dzisiaj są zupełnie inne.  My nie chcemy na siłę przepchać tematu 
OSiR-u ale jeżeli prezes zarządu mówi, że może coś takiego nastąpi a w pana wypowiedziach też 
było stwierdzenie, że przy likwidacji spółki i przejęciu wszystkich obiektów to temat OSiR-u może 
być aktualny no to nie możemy nagle przedstawiać uchwały o unieważnieniu wcześniej powołującej 
OSiR.  A tym bardziej, że jest szereg uchwał, że powinny być zdjęte to co pan powiedział    np. 
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uchwała o prywatyzacji spółki.  Ja już w styczniu czy w lutym mówiłem , że nie mamy właściwie 
propozycji kilku torowych działań ale wyliczonych rzetelnie. Jeżeli nie OSiR to co? spółka do 
likwidacji   dobrze ale co dalej? a jeżeli OSiR to na którym etapie za rok, za dwa za trzy lata? musi 
być coś na papierze a nie tylko na słowo. Bo my tylko mówimy niech to będzie opracowane bo my 
tylko mamy jakieś skrawki papieru,  nie ma kontynuacji niewygodnych tematów  i temat zwiera. 
Całkowicie popieram wniosek Z. Grochowskiego i apeluję do pana burmistrza  o stworzenie 
konkretnych opracowań i zapoznanie z nimi wszystkich radnych i rzetelnej obrony swoich propozycji 
uchwał, aby nie było takich wypowiedzi jak przed chwilą. Tak na prawdę to możemy przyjąć 
wszystkie propozycje uchwał jakie podsunie nam burmistrz  i bawić się tak przez  5 miesięcy i 
cieszyć się, że jesteśmy radnymi i pospacerować po ulicach z nalepką „jestem radnym proszę o głos 
w przyszłej kadencji” ale chyba na tym to nie polega. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – nie bardzo rozumiem jak przewodniczący KG może mówić 
gdzie się podziały jakieś tam pieniądze, to był tylko plan i niejednokrotnie mówiłem, że oceny 
funkcjonowania obecnej struktury można dopiero dokonać po roku funkcjonowania. Jeżeli 
funkcjonowałaby dzisiaj OSiR to on również miałby cennik, który państwo uchwaliliście i maiłby te 
przychody i te koszty. Ustawa o finansach publicznych dzisiaj nie daje możliwości utworzenia 
takiego zakładu i to nie dla tego, że mi się to podoba czy też nie. Od stycznia funkcjonuje pewna 
struktura  i proszę nie mówić, że państwo nie dostajecie materiałów. Bo jak zawsze pojawia się 
problem dla pana radnego Pucha to mówi, że nie dostaje materiałów. Pan Paweł Marciniak prezes 
CTS jest zawsze do państwa dyspozycji miej więcej raz w miesiącu albo i częściej jest na Komisji 
Gospodarczej. Przygotował program restrukturyzacji, udziela informacji nt. miesięcznych wyników 
itd. Oczywiście ta kartka z wyliczeniami mogła być podpisana i pani burmistrz czy skarbnik by to 
uczynili ale robili te wyliczenia przed samą Komisją Gospodarczą, tak aby informacja zawarta w tych 
tabelach była jak najbardziej bieżąca  i tam pokazane są cyfry, które odzwierciedlają koszty i 
przychody osiągane na tych obiektach.  Pamiętajmy o tym, że wiele organizacji sportowych zostało 
zwolnionych z opłat bo te obiekty mają służyć społeczeństwu więc nie oczekujmy, że będą z tego 
tytułu nie wiadomo jakie dochody a kosztów funkcjonowania nie będzie. Nie zapominajmy, że obiekt 
hali i basenu jest obiektem  miejskim, co nie  przeszkadza na pozyskiwanie środków na inwestycje. 
Inna sytuacja jest z domem wypoczynkowym jest on własnością spółki i nie ma możliwości, aby stał 
się własnością OSiR-u, jeżeli utworzymy zakład, który nie może być finansowany bo ja nie 
przekroczę 50% dotacji  i nie złamię ustawy o finansach publicznych i co, zamkniemy obiekty dla 
mieszkańców naszego miasta?    

Pan Paweł Marciniak – ja sobie zdaję sprawę, że sytuacja spółki jest bardzo skomplikowana, ale jak 
państwo pamiętacie przedstawiając plan restrukturyzacji spółki to wcale nie obiecywałam, że w ciągu 
3 miesięcy wyprowadzę spółkę z długów. Powiedziałam, że będzie długi i trudny proces bo to nie 
tylko aspekt ekonomiczny ale również aspekt społeczny jednak nie będę  mówił o aspekcie 
społecznym ograniczę się tylko do aspektu ekonomicznego. Starałem się państwu na kilku 
spotkaniach bardzo dokładnie pokazać jakie są wyniki spółki i przestrzegam bardzo dokładnie planu 
restrukturyzacji spółki. Od 1 stycznia do 31 maja łącznie spłaciliśmy   430.839,79,-zł. W czerwcu 
wykorzystanie obiektów było w 58,46%  w lipcu 100%, a w sierpniu mamy zakontraktowane 
87,80,% jednak nie kontraktujemy na wrzesień, październik czy też listopad bo ja nie jestem pewien 
czy będę mógł w tym czasie korzystać z obiektów na tych zasadach jakie są. Jeżeli chcecie państwo 
by miasto mniej płaciło to musimy zachować pewną ciągłość. Ja nie mogę odpowiadać za rzeczy, 
które są historia mogę odpowiadać, jedynie za to co jest teraz a ja i tak mam bardzo dużo kłopotów są 
rzeczy, o których my tutaj państwu nie mówimy. Moim zdaniem na dzień dzisiejszy ta uchwała 
powinna być wycofana  by dać szansę na normalna pracę.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – ma pan kłopoty bo podjął się pan 
świadomie takiego a nie innego działania i znając kondycje i sytuację spółki. Czy na dzień dzisiejszy 
jest już gotowa wycena nieruchomości, które musimy wykupić? Jak pan realizuje ugody i jak jest 
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realizowana ugoda  ze spółką „Ciepłownictwo”?

Pani Marzena Wolińska – w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy wycenę jest ona sporządzona i 
opieczętowana zawiera wszystkie załączniki, które udało się zebrać i opiewa netto bez podatku VAT 
na kw.  1.003.520,-zł plus 22% VAT ale co do jego stawki dyskutujemy z Urzędem Skarbowym. 
Wycena jest do wglądu jeżeli ktoś chce się z nią zapoznać, jednak nie może zostać skserowana gdyż 
jest objęta prawami autorskimi.  

Pan Paweł Marciniak – w tej chwili udaje nam się realizować ugody zawarte w planie restrukturyzacji 
na dzień dzisiejszy nie mam zadłużenia względem „Ciepłownictwa”. Jeżeli chodzi o inne ugody to 
mam częściowo problem z ZUS-em.   
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – mam przed sobą pismo prezesa ZWiK-u 
gdzie  informuje radę, że nie są realizowane warunki ugody co do płatności za dostarczaną wodę.

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – już wcześniej Komisję Gospodarcza informowałem, że to jest 
już nieaktualne. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – jaka jest w tej chwili kondycja spółki?

Pan Paweł Marciniak -  sezon dopiero się rozpoczyna a spółka nie ma zaległości w postaci ugód, 
które podpisaliśmy i to jest chyba największy sukces.   

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – Rada Miejska częściowo zwróciła środki spółce za obiekty, 
które przejęła a jest to obowiązek, który leży po stronie gminy. Środki te pozwoliły na realizację 
zadłużenia.   W sierpniu skończy się umowa o zarządzanie tymi obiektami jeżeli  ogłosimy przetarg i 
jeżeli spółka do niego przystąpi i go wygra to będzie mogła dalej zarządzać tymi obiektami  i 
funkcjonować a także realizować co na dzień dzisiejszy z trudem  udaje sie prezesowi realizować. 
Jeżeli tego nie będzie to pytanie co dalej? Przecież na dzień dzisiejszy nie ma innej alternatywy, która 
pozwoliłaby na funkcjonowanie tych obiektów od zaraz  w innym układzie. To zachwieje całą 
sytuacją spółki  i tym co do tej pory udało się osiągnąć w zakresie realizacji planu restrukturyzacji. 

Radny Piotr Wróbel – nie kwestionuje tego modelu zarządzania, który obecnie funkcjonuje. W 
nawiązaniu do wypowiedzi radnego Zimocha to podziwiam ten święty spokój  decydując się na 
wydatkowanie kolejnych środków a wydaje mi się, że większość radnych nie wie jakich środków. Na 
ostatniej sesji poprosiłem o określenie deficytu na obiektach miejskich  była to kwota ok. 200.000,-zł 
i mnie to osobiście uspokoiło. Teraz otrzymujemy kolejny materiał z którego wynika, że 
przewidywany deficyt za 8 miesięcy to 500.000,-zł. Pytanie do pana burmistrza o jakim modelu 
zarządzania będziemy mówili czy to będzie 600tys czy 1mln. my jako radni taką wiedzę musimy 
mieć, ktoś te środki musi zabezpieczyć w budżecie miasta. Uważam, że wszystkie komisje powinny 
się zapoznać z rzetelnymi materiałami,  abyśmy mieli jasność, że tak jak burmistrz mówi jest to 
gorsze rozwiązanie. 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – te cyfry, które stanowią przychody i koszty na obiektach, które 
do tej pory do końca maja są już wydatkami, które znamy a kolejne miesiące są jedynie planowanymi 
wydatkami będą one tak samo umiejscowione  w strukturze OSiR-u czyli będzie zakład budżetowy 
ponosił te same koszty. 

Radny Bogusław Frącek – wyciągam po woli wnioski z tej dyskusji chociaż one nasuwają się same. 
Chciałbym stanąć w obronie kolegi może to nie zabrzmiało  idealnie ale powiedział to w dobrej 
wierze  i na pewno nie miał na myśli nie działania czy też zaniechania działania. Znamy radnego 
Zimocha, którego jest wszędzie pełno i na pewno zajmuje się wieloma rzeczami. Czymże jest święty 
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spokój z podjęciem działania niezgodnie z prawem, które koliduje z ustawą o finansach publicznych. 
Ja w tej chili występuje w obronie interesów budżetu miasta bo faktem jest, że    tworzenie OSiR-u 
będzie generowało koszty i takiej struktury nie tworzy się na koniec roku budżetowego, bo 
zabezpieczenia finansowe na ten cel są nie do końca możliwe. Nie jestem przeciwnikiem OSiR-u za 
wszelka ceną, ale OSiR to na pewno  nie w strukturze, która funkcjonuje w tej chwili bo tu jest 
wyraźna kolizja tych dwóch struktur zarządzania. 

Radny Zbigniew Grochowski – w swojej wcześniejszej wypowiedzi powiedziałem, że gdybyśmy w 
czerwcu chcieli zapoznać się z materiałami Komisji Gospodarczej to zadziałalibyśmy wcześniej nad 
poprawą sytuacji i nad ewentualnie mniejszymi stratami jakie ponosimy. Po roku czasu jesteśmy w 
punkcie wyjścia , Komisja Gospodarcza już w listopadzie ubiegłego roku złożyła wniosek o 
stworzenie projektu uchwały dot. powołania OSiR-u i uporządkowania sytuacji finansowej i tylko i 
wyłącznie na wniosek pana Grzegorza Szałegi  przesunięto datę powołania zakładu.  Należy poczekać 
miesiąc, dwa, popracować w zespole i wypracować takie rozwiązanie, które nie zostawi balastu 
następnym. 

posiedzenie opuszcza radny Marcin Gruszka 

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – 1999r. popełniono błąd bo na podstawie prognozy, jakiegoś 
opracowania powołano jednostkę a teraz próbujemy uczynić to samo, choć pokazuję kilka faktów, 
które mówią, że w chwili obecnej nie jest to możliwe. Jeżeli dzisiaj nie przesuniemy terminu albo nie 
odstąpimy od tej uchwały to wszyscy będziemy mieli problemy i spółka i miasto i jego mieszkańcy. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – chciałam zaapelować byśmy odłożyli te 
dwa projekty uchwał i by za dwa tygodnie na sesji podjęli decyzję mając w pełni materiały o 
środkach i również o sytuacji szkoły. Bo proszę państwa, przed nami problem kolejny, szkoła, 
przekazanie nieruchomości dla szkoły. Ta spółka była źle  zarządzana przez poprzedników i niestety 
my musimy ponieść ciężar finansowy tej spółki, szkoły, obiektów.  

Radny Mikołaj Puch – wnioskuje o zakończenie dyskusji.

Radny Bogusław Frącek -  ja niechałbym, aby ktoś kiedyś powiedział, że powołanie OSiR-u to takie 
„kukułcze jajo” z którym kolejna rada będzie miała problem. 

Radny Dariusz Kupczyk – cały czas brakuje mi  materiału, który mówiłby co powinno być, chociaż 
jakiejś strategi marketingowej, którą spółka by przyjęła gdyby np.  została uchylona uchwała dot. 
powołania OSIR-u  to my też powinniśmy wiedzieć co spółka zmierza jakie będą działania itd. 

Pan Paweł Marciniak – chciałby, abyście państwo dokładnie przejrzeli przedstawiony plan 
restrukturyzacji ja tam zawarłem wszystko. Są  tam zawarte plany finansowe, marketingowe, 
remontowe i w tej chwili jest to realizowane.

Radny Krzysztof Bolisęga – nie wiem czy na kolejną sesją będziemy mieli jasną i czytelną sytuację 
by stwierdzić, że faktycznie koszty i przychody są realne, rzeczywiste. Bardzo szybko można znaleźć 
dodatkowe przychody  np. przychody z parkingów w skali roku ok. 120tys. , roboty publiczne – 
150tys. powołanie CIS to kolejne 300tys. na to trzeba trochę czasu by to wszystko wziąć pod uwagę. 
Dlatego proponuję zmianę zapisu projektu uchwały, nie uchylania ale przesunięcie terminu realizacji 
uchwały  dot. powołania OSiR-u. W § 1 powinien zaistnieć  zapis, że termin powołania OSiR-u 
przesuwa się na dzień 1 lipca 2007r.. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – jest to przygotowanie nowego projektu 
uchwały na kolejna sesję. 
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Radny Bogusław Frącek – czy możliwa jest czasowa zmiana wykonania uchwały, czy nie konieczne 
jest w pierwszej kolejności uchylenie uchwały?

Pani Małgorzata Matusz – istnieje tak możliwość g ponieważ już raz zmienialiśmy termin realizacji 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poddaje pod głosowanie wniosek radnego 
Z. Grochowskiego.
   
Radny Bogusław Frącek – czy po tym wniosku podda pani pod głosowanie wniosek radnego 
Krzysztofa Bolisęgi?

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  nie mogę poddawać pod głosowanie 
wniosku radnego Bolisęgi gdyż dopiero zostanie przygotowany stosowny projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie wniosek 
radnego Zbigniewa Grochowskiego o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji dwóch projektów 
uchwał w sprawie :
-  uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 w sprawie utworzenia gminnej jednostki 
   organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej Rudzie
- uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 w sprawie nadania Statutu Ośrodka Sportu i 
    Rekreacji w Nowej Rudzie 

Rada Miejska 11 głosami „za” przy 4 głosach „przeciw” i 2 „wstrzymujących sie od głosowania 
zdjęła z porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr 339/XL/05 w 
sprawie utworzenia gminnej jednostki organizacyjnej „Ośrodka Sportu i Rekreacji w Nowej 
Rudzie

l)w sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 w sprawie nadania Statutu Ośrodka Sportu i 
    Rekreacji w Nowej Rudzie 

Wobec  braku dalszych głosów Przewodnicząca  rady Miejskiej  poddała  pod głosowanie  wniosek 
radnego Zbigniewa Grochowskiego o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji  projektu  uchwały w 
sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 w sprawie nadania Statutu Ośrodka Sportu i   Rekreacji w 
Nowej Rudzie 

Rada Miejska 11 głosami „za” przy 4 głosach „przeciw” i 1 „wstrzymujących sie od głosowania  
zdjęła z porządku obrad sesji projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr 340/XL/05 w  
sprawie nadania Statutu Ośrodka Sportu i  Rekreacji w Nowej Rudzie ( 1 osoba nie brała udziału  
w głosowaniu)
przerwa 
po przerwie

posiedzenie opuścili radni: Mikołaj Puch, Zbigniew Radgowski i radna Irena Caryk

Ad. 6. Oświadczenia Rady Miejskiej w sprawie :
 poparcia uchwały Rady Powiatu dot. utrzymania i zabezpieczenia dostępności do świadczeń 

medycznych dla mieszkańców Gminy Nowa Ruda, Gminy Miejskiej Nowa Ruda, Gminy i 
Miasta Radków. 
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Wobec braku głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  oświadczenie Rady 
Miejskiej w sprawie poparcia uchwały Rady Powiatu dot. utrzymania i zabezpieczenia dostępności do 
świadczeń medycznych dla mieszkańców Gminy Nowa Ruda, Gminy Miejskiej Nowa Ruda, Gminy i 
Miasta Radków.

Rada Miejska  14 głosami „za” podjęła oświadczenie Rady Miejskiej w sprawie poparcia uchwały 
Rady Powiatu dot. utrzymania i zabezpieczenia dostępności do świadczeń medycznych dla 
mieszkańców Gminy Nowa Ruda, Gminy Miejskiej Nowa Ruda, Gminy i Miasta Radków.

 przejęcie wieży na Górze Św. Anny

Pan Krzysztof Jasiński koordynator ds. reaktywowania wieży widokowej -  jako przedstawiciel 
komitetu założycielskiego stowarzyszenia „Teraz Nowa Ruda”  pragnę poinformować o rozpoczętej 
akcji „Tak dla wieży widokowej”- my młodzi noworudzianie pragniemy przywróci wieży widokowej 
dawny charakter. W tym celu rozpoczęliśmy rozmowy z różnymi organami m.in. Starostwem 
Powiatowym w Kłodzku, Urzędem Ochrony Zabytków we Wrocławiu, Dolnośląskim Urzędem 
Wojewódzkim we Wrocławiu oraz Głównym Inspektoratem Ochrony Środowiska w Warszawie. Aby 
przekonać pana Starostę i Wojewodę do efektywnych działań na ulicach miasta do 17 czerwca będą 
zbierane podpisy pod petycją za uruchomieniem wieży widokowej. Uważamy, że jeżeli w ciągu 
najbliższych dwóch lat wieża zostanie udostępniona wówczas do 2011r. czyli do czasu 100-letniej 
rocznicy wieży będzie można przeprowadzić niezbędne remonty oraz ewentualnie przywróci 
pierwotny wygląd wieży. Mamy nadzieję, że przeprowadzone pertraktacje  a w konsekwencji 
uruchomienie wieży przyczynią się do polepszenia stanu zabytku oraz do promocji Nowej Rudy. 
Według naszych informacji wieża widokowa  może zostać uruchomiona za 8 miesięcy, sumując czas 
potrzebny na dokończenie  oraz wyłożenie planu zagospodarowani Góry Św. Anny, czas na 
przeprowadzenie komunalizacji oraz okres wypowiedzenia umowy nieokreślonej. Dlatego też 
zwracamy się  z prośbą do Gminy Miejskiej Nowa Ruda o zintensyfikowanie rozmów z firmą ,która 
dzierżawi wieżę. Po mimo przeprowadzonych rozmów  w 2002r. oraz chęci komunalizacji  w 2004r. 
wg. informacji z firmy dzierżawiącej wieżę do czasu obecnego nie zostały przeprowadzone analizy 
możliwości  przeniesienia nadajników na sąsiadująca wieżę. Kwota 5.000,-zł, która co miesiąc 
wpływa do Starostwa Powiatowego w Kłodzku  z tyt. umowy dzierżawy nie może przeważać o 
zaprzestaniu promocji Nowej Rudy, która szczególnie powinna przyświecać szanownemu państwu. 
Zawracam się również do państwa o to, że gdy będziecie wnioskować przyjęcie planu 
zagospodarowania góry Św. Anny to by z tego planu usunąć punkt, dzięki któremu można na wieży 
instalować narzędzia radiotelekomunikacyjne gdyż w tym studium taki punkt się znajduje. 

na posiedzenie powraca radny Zbigniew Radgowski

Wobec braku dalszych głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie 
oświadczenie Rady Miejskiej w sprawie przejęcie wieży na Górze Św. Anny

Rada Miejska  14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym sie od głosowania”  podjęła oświadczenie 
Rady Miejskiej w sprawie przejęcie wieży na Górze Św. Anny

Ad.7. Stanowisko Rady Miejskiej poparcia projektu Noworudzkiego Parku Przemysłowego 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – poinformowała, że przedstawione 
stanowisko zostanie przesłane do parlamentarzystów i senatorów z ziemi Kłodzkiej, SRK S.A. 
Katowice,  Agencji Rozwoju Przemysłu w Warszawie, Starosty Powiatu Kłodzkiego. 

Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  stanowisko Rady 
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Miejskiej w sprawie poparcia projektu Noworudzkiego Parku Przemysłowego 

Rada Miejska  15 głosami „za”,   podjęła oświadczenie Rady Miejskiej w sprawie poparcia 
projektu Noworudzkiego Parku Przemysłowego 

Ad.8. Apel Rady Miejskiej w sprawie SP ZOZ – pogotowie ratunkowe. 

Wobec braku  głosów Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie  apel  Rady Miejskiej 
w sprawie pogotowia ratunkowego

Rada Miejska  15 głosami „za”,   podjęła oświadczenie Rady Miejskiej w sprawie pogotowia 
ratunkowego.

Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – odczytała odpowiedzi na interpelacje.

Ad.10. Interpelacje.

radni nie złożyli interpelacji

Ad.11. Zapytania radnych.

radni nie zgłosili zapytań.

Ad.12. Sprawy różne.
 informacja z bieżącej działalności Przewodniczącej Rady Miejskiej

radni nie zgłosili zapytań.

 informacje z bieżącej działalności komisji stałych rady.

radni nie zgłosili zapytań

Radny Piotr Wróbel – pytanie dot. wykonania chodnika na os. Waryńskiego czy na wykonawstwo 
obowiązuje gwarancja. Chodnik jest pofałdowany i należy to poprawić. 

Pan Krzysztof Budzyna – gwarancja nadal obowiązuje i będzie wyznaczony termin przeglądu 
gwarancyjnego w obecności inspektora nadzoru.

Pan Kamil Kobak – do czego zachęca strona internetowa, czy wzorem innych miast zachęca się do 
odwiedzania turystów, czy u nas jest to niepotrzebne czy to nie ma sensu?

Burmistrz Miasta – Tomasz Kiliński – Urząd Miejski prowadzi stronę BIP, na ukończeniu jest strona 
internetowa Urzędu Miejskiego a także przygotowywana jest strona Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Swoje strony posiadają MOK, MBP, CTS  dlatego nieprawdą jest 
że Urząd Miejski nie posiada strony internetowej. 

Pan Kamil Kobak –  Urząd Miejski nie posiada strony internetowej bo BIP jest wymogiem 
ustawodawczym ale nie jest to strona Urzędu Miasta. W BIP podawane są nieaktualne dane, chciałem 
zwrócić na to uwagą, aby ktoś się tym zajął.  
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Pan Bogusław Koleśnik – „mam prośbę by na następnej sesji wprowadzić pod obrady skargę, która 
wpłynęła 6stycznia 2006r. dot. obrażania i poniżania mojego brata przez pana burmistrza, gdyz ustały 
przyczyny dla których została ona zawieszona. Panie Burmistrzu chciałbym aby mi pan konkretnie 
odpisał  od  kiedy  miasto  sprząta  drogi  za  DZDW,  ile  wynosiły  kwoty  i  czy  te  kwoty  zostały 
odzyskane.  Pytanie  do  Pani  Marzeny  Wolińskiej  czy  panią  obowiązuje  Kodeks  Postępowania 
Administracyjnego bo  gdy ja składam skargę 11 kwietnia 2006r. do protokołu na pracownika p. 
Kaczmarka i pani sobie odpisała tak jak było pani wygodnie, że pracownik ma zawsze rację a petent 
nie ma. Dlaczego pani nie przeprowadziła postępowania wyjaśniającego razem ze mną, tylko pani 
sobie odpisała, że jest to nieprawda a pracownik ma zawsze rację. W takim razie proszę wywiesić 
informacje, że składanie skarg jest zbędne bo szkoda druków, pieczątek  bo urzędnik ma zawsze rację. 
Chciałbym, aby do tej skargi pani wróciła i przeprowadziła ją prawidłowo”.  

Pani Marzena Wolińska – „postępowanie zostało przeprowadzone, w urzędzie prowadzi je zawsze 
pani sekretarz a ja podpisałam odpowiedź”.

Pan Bogusław Koleśnik - „ja na to spotkanie nie zostałem zaproszony a skargę złożyłem i miałem 
prawo się wypowiedzieć  i dla mnie nie było to przeprowadzone postępowanie”. 

Pani Małgorzata Łazorko – Jańska -  „zgodnie z przyjętym u nas obiegiem dokumentów  zostało 
przeprowadzone postępowanie wyjaśniające wewnątrz Urzędu tj. wyjaśnienia pracowników. Dotąd 
nie  było praktykowane,  aby przeprowadzać pełne postępowanie administracyjne przy procedurze 
rozpatrywania skarg stąd nie był pan proszony. Jeżeli byłoby pełne postępowanie  administracyjne tak 
jak  jest  w  przypadku  decyzji  wtedy  wiadomo,  że  strona  jest  proszona  o  zapoznanie  sie  z 
dokumentacją w sprawie , o złożenie wniosków  dowodowych, na rozprawę jeżeli tak owa potrzeba. 
Nie mam w tej chwili przy sobie KPA  a na pamięć go nie znam więc nawet nie jestem w stanie w 
tym momencie panu odpowiedzieć czy KPA w części mówiącej o rozpatrywaniu skarg i wniosków 
wymaga  dodatkowego  jak  gdyby  zapoznania   skarżącego  z  materiałami  przed  udzieleniem 
odpowiedzi lub występowania do skarżącego o dodatkowe wyjaśnienia w sprawie.” 
 
Pan Bogusław Koleśnik – „ja bym prosił o przeprowadzenie takiego postępowania wyjaśniającego 
aby ustalić kto kłamie czy urzędnik czy osoba, która złożyła skargę”.

Pani Małgorzata Łazorko – Jańska – w tej sytuacji wrócimy do tej sprawy by wszystko dokładnie 
wyjaśnić ale proszę mi powiedzieć jak urząd powinien działać gdy jest sytuacja: jest urzędnik i jest 
klient  i załatwiają sprawę bez obecności osób trzecich  co bardzo często się zdarza i klient składa 
skargę, to proszę mi powiedzieć czy mamy robić konfrontacje. Nie sposób znaleźć złotego środka nie 
mając  osoby  postronnej,  która  uczestniczy  przy  zdarzeniu  i  dlatego   trudno  jest  udowodnić 
bezstronnie kto ma racę. 

Pan Bogusław Koleśnik – w tym przypadku w rozmowie uczestniczyło cztery osoby i jest możliwość 
sprawdzenia.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz – pan Kobak wystąpił w formie pisemnej ze 
skargą  bo  z  dnia  na  dzień  został  pozbawiony  dzierżawy,  miało  sie  odbyć  z  panem Kobakiem 
spotkanie czy z  tego spotkania co wynikło?   czy zostały wskazane  inne grunty na prowadzenie 
działalności?

Pani Marzena Wolińska – panu Kobakowi umowa wygasła w sierpniu zeszłego roku. Grunt, który był 
wydzierżawiany panu Kobakowi  jest  w palnie przeznaczony pod  wyciąg narciarski i  zgodnie z 
przygotowanym planem zagospodarowanie  góry  Anny przez  ten  teren  będzie  przebiegał  wyciąg 
narciarski. Bardzo źle się stało, że ten teren został w ogóle wydzierżawiony  nie było koordynacji z 
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WPI  przez  pracownika,  który  taką  dzierżawę  przygotowywał.  Dlatego  obecnemu  dzierżawcy 
zaproponujemy rozwiązanie umowy bo by wyciąg zaczął funkcjonować konieczne są pewne zamiany 
nieruchomości. W tym celu spotkaliśmy się z panem Kobakiem i zaproponowaliśmy mu aby część 
nieruchomości  na której  obecnie wypasane są  konie zamienił  z  nieruchomością  sąsiadującą.  Pan 
Kobak wstępnie zgodził się na taką zamianą ale umówiliśmy się w terenie  by dokładnie obejrzeć te 
grunty. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  jak długo pan Kobak dzierżawił te grunty?

Pani Marzena Wolińska – zwyczajem Urzędu Miasta była dzierżawa na okres 3 lat. 

Radny Piotr Wróbel – chodzi mi o drzewa rosnące przy ul. Spacerowej, ul. Zagórze  są to topole. Czy 
topola uznawana jest za chwast i czy w związku z tym przy wycince takiego drzewa należą się jakieś 
opłaty. Wiem, że mieszkaniec nowego Zagórza monitował o wycinkę jednej topoli, która przechyla 
się w stronę jego zabudowy w związku z tym, czy są planowane jakieś wycinki na ten rok.

Pani Marzena Wolińska – to wszystko zależy od gatunku topoli bo niektóre gatunki pospolitych topoli 
naszych rodzimych są w pewnym wieku „rębnym” przeznaczone do wycinki bez opłat. Miasto nie 
przycina drzew w pasie dróg nie będących w zarządzie miasta. 

Pan  Jerzy  Koprowski  -  „pan  Budzyna  dzisiaj  powiedział,  że  nie  ma  zastrzeżeń  do  remontów 
cząstkowych na terenie miasta a w piśmie z 9 maja , które podpisał pan burmistrz jest stwierdzenie, że 
można mieć pewne uwagi  do robót wykonywanych podczas remonty ale według opinii inspektora 
należy je ocenić jako fachowe i względnie dobre. Co to znaczy względnie dobre czy to jest to zgodne 
ze sztuka budowlaną czy też nie? Dlaczego pan Budzyna mówi, że nie ma zastrzeżeń  a w pismie od 
pana  jest  napisane,  że  można  mieć  uwagi.  Dlaczego  pan  twierdzi,  że  na  miejscu  remontu  ul. 
Demokratów by pan Kaczmarek a są dwie osoby, które tam były i nie widziały nikogo z urzędu. Czy 
któryś z panów pofatygował się osobiście i był na miejscu sprawdzić te łaty i czy był pan ostatnio na 
ul. Sportowej  by zobaczyć jak ona wygląda gdzie asfalt w niektórych miejscach jest wysypany i 
przyklepany łopatą.

Pan Krzysztof Budzyna – ja powiedziałem, że pan inspektor i komisja odbiorcza nie ma uwag. Nie 
mam obowiązku by uczestniczyć w każdym odbiorze   opieram się na zdaniu inspektora nadzoru i 
komisji, która jest zwoływana na każdy odbiór. Jeżeli te osoby stwierdzają, że roboty nadają sie do 
odbioru  uznaję,  że  stwierdzają  prawdę i  potwierdzają  swoja  fachowości  w uprawnieniach jakie 
posiadają a myślę tutaj o inspektorze nadzoru. Odpowiadając na kolejne pytanie czy w tym dniu na 
ul. Demokratów był p. Kaczmarek stwierdzam, że był, być może osoby, które tam były minęły się z p. 
Kaczmarkiem. Byłem również osobiście po sesji Rady Miejskiej na ul. Demokratów.

Pan  Krzysztof  Jasiński  –  dlaczego  wykonuje  się  roboty  cząstkowe  dróg,  które  powinny  być 
przeznaczone do całkowitej wymiany asfaltu  jak np. ul. Sportowa. 

Pan Krzysztof Budzyna – zgadzam się z panem, że ul. Sportowa nadaje się do remontu kapitalnego 
ale  w ul.  Sportowej  jest  ułożony kolektor  kanalizacji  deszczowej  o  średnicy fi  400 a  z  operatu 
wynika, że powinien być fi 2000, stąd należy w pierwszej kolejności zainwestować w infrastrukturę 
techniczną. Dlatego wykonujemy remonty cząstkowe, aby umożliwić przejazd tą ulicą. Pierwszym 
przykładem tego,  że  chcemy zrobić  porządek  na  tej  ulicy  jest  to  co  planujemy na  ten  rok  tj. 
przebudowa podjazdu przy ogólniaku do parkingu na os. Piastowskim wraz z wymiana kanalizacji 
deszczowej.

Pan Jerzy Koprowski – czy sypanie do dziury asfaltu i przyklepanie  go łopata jest zgodne ze sztuka 
budowlaną?
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Pan  Krzysztof  Budzyna  –  stwierdziłem,  że  jest  to  niezgodne  ze  sztuka  budowlaną  tego  typu 
wykonanie  za to wykonawca nie otrzyma wynagrodzenia. 

Pan Bogusław Koleśnik – jeszcze za czasów p. Habratowskiej otrzymałem pismo, że chodnik na ul. 
Jeziornej zostanie poprawiony, już minęło z 5 lat a ten chodnik cały czas się wali, kiedy ten chodnik 
zostanie naprawiony?

Pan Krzysztof Budzyna – ten chodnik nie jest zaplanowany do remontu w tym roku budżetowym 
będzie propozycja do następnego budżetu. 

Pan Jerzy Koprowski – czy wsypanie do dziury mieszanki, która miała służyć by tam nie wpadały 
koła samochodów  było rozwiązaniem tymczasowym bo z tego co wiem tak było na ul. Demokratów. 

Pan Krzysztof Budzyna –  opierając się na zdaniu inspektora nadzoru i komisji, która dokonywała 
odbioru stwierdzam, że inspektor potwierdził fachowość wykonania robót. 

Pan Krzysztof Jasiński – powołując sie na art.63 KPA zwracam się o wpisanie do protokołu mojego 
wniosku o powołanie lokalnej komisji,  która miałaby sprawdzać jak są wykonywane roboty  i  je 
odbierać. Powołanie takiej komisji sprawi, że drogi w Nowej Rudzie będą naprawdę prawidłowe a 
pieniądze nie będą wyrzucane w błoto.

Pani Małgorzata Matusz -  postawiony wniosek nie może być przedmiotem obrad sesji oczywiście on 
znajdzie  się  w  protokole  ale  gość  nie  ma  inicjatywy  uchwałodawczej.  Przepisy  KPA nie  mają 
zastosowania w tej sprawie.

Radny Zbigniew Grochowski – po stronie ul. Kwiatkowskiego na wjeździe na os. XXX lecia stoją 
znaki „zakazu postoju” z prawej i lewej strony tam się jeździ slalomem gdyż non stop tam stoją 
samochody i  stwarzane jest  tam duże zagrożenie.   Bardzo prosi  o zajęcie się ta sprawa Komisji 
Porządku Publicznego i Komunikacji. 

Radny Arkadiusz Michalski -  przedstawiony problem przedstawi na posiedzeniu komisji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Bożena Bejnarowicz –  na sesji nadzwyczajnej powołano komisję 
doraźną do wypracowania stanowiska  co rada powinna zrobić by współpraca z wyższą szkołą była co 
najmniej poprawna i by jej sytuacja ekonomiczna uległa również poprawie. Czy komisja ma dla rady 
jakieś informacje.

Radny Bogusław Frącek – odbyły się dwa spotkania, na których komisja analizowała finanse wyższej 
szkoły. Kanclerz przygotował pewne wnioski  dot. dalszej strategi funkcjonowania wyższej szkoły i 
na dzień dzisiejszy jest trochę za wcześnie by się ustosunkować do tych wniosków.  Może ja jako 
radny zwrócę się w imieniu p. Jasińskiego do przewodniczącego KPPiK by komisja sprawdziła jak 
wyglądają te roboty cząstkowe.

Radny Arkadiusz Michalski – członkowie KPPiK nie są na wszystkich odbiorach ale w dużej części 
uczestniczą.

Radny Henryk Zimoch -  czy V piętro  w budynku ul. Zaułek jest już udostępnione i czy w ogóle 
będzie udostępnione.

Pan Krzysztof Budzyna – V piętro zgodnie z zapisem w protokole odbioru i usterkami, które zostały 
wykazane, wykonawca usunął usterki i zakończył prace pod koniec maja. Odbył się odbiór i był on 
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pozytywny  w tej chwili trwa sprawa zasilania tych mieszkań, prowadzimy rozmowy z zakładem 
energetycznym aby również zasilić w energie mieszkania na ostatnim pietrze. Z chwilą uzyskania 
zasilania będzie możliwe zasiedlenie.  

Ad.13. Zakończenie obrad.

Wobec braku dalszych głosów i wyczerpania porządku dziennego obrad Przewodnicząca Rady
Miejskiej w Nowej Rudzie – Bożena Bejnarowicz zamknęła XLVI sesję Rady Miejskiej w Nowej 
Rudzie. 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte na sesji Rady Miejskiej stanowią załączniki do protokołu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała :   
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